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ACTA PLE NÚM.  4/00 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 27 D’ABRIL DE  
2000 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 27 d’abril de 2000 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-set d’abril de dos mil, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 3/00, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 30 de març d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
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 2.- Donar compte dels decrets i resolucions de l'Alcaldia que a 
continuació es relacionen. 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes del seu coneixement, es 
dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l'Alcaldia, el text literal dels 
quals és el següent: 
 

2.1. Decret núm.   1696/00 de data 6 d’abril 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans referent 
a la proposa de provisió interina d'un lloc de treball vacant d'Arquitecte Tècnic 
pel Departament de Via Pública, Manteniment i Serveis, per poder atendre les 
funcions d’arquitecte tècnic  que poden restar desateses com a conseqüència 
de la llicència sense retribuir del funcionari de carrera senyor Francisco Javier 
Roa López.  
 
 Atès que per raons de funcionament es convenient cobrir les 
funcions esmentades amb una persona que hagi treballat en el Departament 
interessat, per assegurar les funcions que se li encomanin, 
 
 Atès que la persona proposada  es la senyora Dionisia Gimenez 
Casquero, que va per prestar serveis  com a alumna de pràctiques en 
l’esmentat Departament i que en l’actualitat reuneix la titulació d’ Arquitecte 
Tècnic. 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 
 Aquesta Tinència d'Alcaldia d'Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l'Alcaldia 3558/99, de 15 de 
juliol, 
 

HA RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d'urgència per cobrir la plaça vacant 
d’Arquitecte Tècnic de la sots-escala Tècnica de l’Escala d’Administració 
Especial i el lloc de treball de treball d’Arquitecte Tècnic del Departament de 
Via Pública, Manteniment i Serveis.  
 
 Segon.- Nomenar funcionaria interina a la senyora Dionisia 
Gimenez Casquero, en qualitat d'Arquitecte Tècnic de la sots-escala Tècnica de 
l’Escala d’Administració Especial i adscriure-la al lloc de treball d’Arquitecte 
Tècnic del Departament de Via Pública, Manteniment i Serveis; per les raons 
exposades en la part expositiva de la present resolució, amb efectes del dia 3 
d’abril de 2000 fins tant no es proveeixi la plaça de forma definitiva , o s’hagi 
de revocar la designació per un dels supòsits previstos en l’article 7è del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals; assignat-li les 
retribucions corresponents al mateix. 
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 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal, i publicar la present resolució en el Diari Oficial de la Generalitat i 
Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Quart.- Notificar la present resolució a l’interessada, al 
Departament de Via Pública Manteniment i Serveis, a  la Junta de Personal i 
al Departament de Recursos Humans, als efectes oportuns.” 
 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació  es fa una 
explicació del decret, manifestant que fa referència a cobrir una vacant 
motivada per l’excedència que va demanar un aparellador que estava al 
Departament de Via Pública, i que es cobreix de forma interina per una 
persona que ve desenvolupant en l’Empresa Municipal, treballs relacionats 
amb la matèria que se’l ha atribuït en l’acord de contractació, que és com a 
Arquitecta Tècnica.   
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 

 
2.2. Decret núm. 1771/00 de data 7 d’abril 

 
 “Aquesta Alcaldia mitjançant Decret 3558/99, de 15 de juliol, 
posteriorment complementat mitjançant Decret 3773/99, de 30 de juliol i 
modificat per Decret 5868/99, de 3 de desembre, va establir el règim de 
delegacions de les seves competències a favor dels Regidors i Regidores 
d’aquest Ajuntament pel present mandat, establint, paral·lelament, un règim 
de delegacions a favor de la Comissió de Govern, mitjançant Decret 3532/99, 
de 14 de juliol, posteriorment rectificat per Decret 3772/99, de 30 de juliol i 
modificat per Decret 5868/99, de 3 de desembre. 
 
 Atès que en l’actualitat, com a conseqüència de l’entrada en vigor de 
la Llei 53/1999, de 28 de desembre, per la qual es modifica la Llei 13/1995, 
de 18 de maig, de Contractes de les Administracions Públiques, resulta 
convenient modificar el règim de delegacions de competències d’aquesta 
Alcaldia en matèria de contractació. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 
 

HA RESOLT 
 

 Primer.- Modificar el règim de delegacions establert per aquesta 
Alcaldia mitjançant Decrets 3558/99, de 15 de juliol i 3532/99, de 14 de 
juliol, a favor dels Regidors i Regidores d’aquest Ajuntament i de la Comissió 
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de Govern, respectivament, en relació amb les competències en matèria de 
contractació, en el sentit següent: 
 
A) Competències delegades a la Comissió de Govern: 
 

Modificar els números 1 i 2 de l’apartat relatiu a la matèria de contractació 
i patrimoni del punt tercer de la  part dispositiva del Decret de l’Alcaldia 
3532/99, de 14 de juliol, que quedarà redactat en els termes següents: 

 
“1.- Aprovar els expedients relatius a les contractacions i concessions de 

tota classe, quan el seu import no excedeixi del 10% dels recursos 
ordinaris del pressupost i la seva quantia superi els 10.000.000 
pessetes i no excedeixi de 1.000.000.000 pessetes, incloent aquesta 
competència l’aprovació de tot l’expedient de contractació, des del seu 
inici fins la seva definitiva finalització o resolució, inclosa la 
modificació, interpretació i revisió de preus, així com els actes 
d’autorització i disposició de despeses. 

 
2.- Adquisició de béns i drets, quan el seu valor excedeixi de 10.000.000 

pessetes però no superi el 10% dels recursos ordinaris del pressupost, 
ni els 500.000.000 pessetes.” 

 
B) Competències delegades als Regidors i Regidores de l’Ajuntament: 
 

a) Modificar el número 1 del punt segon de la part dispositiva del Decret 
3558/99, de 15 de juliol, que quedarà redactat en el sentit següent: 

 
“1.- Aprovar els expedients de contractació de qualsevol naturalesa i 

d’atorgament de concessions de tota classe, relacionats amb l’Àrea 
d’actuació, quan la seva quantia no excedeixi del límits següents: 

 
1.1. Respecte dels contractes administratius típics, fins el límit de 

la contractació menor. 
 
1.2. Respecte dels altres contractes i respecte de les concessions, 

fins a 2.000.000 pessetes. 
 

Aquesta competència abastarà a tots els actes de tràmit o definitius 
que s’hagin de dictar en relació amb tot l’expedient de contractació, 
des del seu inici fins la seva definitiva finalització o resolució, inclosa 
la seva modificació, interpretació i revisió de preus, així com els actes 
d’autorització i disposició de despeses i de reconeixement d’obligacions 
corresponents.” 
 

b) Modificar del número 3 del punt segon de la part dispositiva  del 
Decret 3558/99, de 15 de juliol, les competències de contractació i 
patrimoni corresponents a l’Àrea d’Interior, Comerç i Comunicació, 
relatives a contractació i patrimoni, quedant aquest apartat redactat 
en els termes següents: 
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“- Contractació i Patrimoni. En aquesta matèria, assumirà les 
competències de l’Alcaldia relatives a l’adjudicació dels contractes i 
concessions de tota naturalesa que, excedint dels límits quantitatius a 
que es contrauen les delegacions efectuades per aquesta Alcaldia en 
aquesta matèria a tots els Regidors i Regidores en el número 1 del 
punt segon de la part dispositiva d’aquesta resolució, no superin els 
10.000.000 pessetes ni tinguin una durada superior a 4 anys, així 
com les competències per adquirir béns patrimonials, amb idèntics 
límits quantitatius. 
 

 Segon.- Notificar aquesta resolució als Regidors i Regidores 
afectats, entenent-se acceptada la competència delegada de forma tàcita, si 
dintre del termini de les 24 hores següents no es manifesta res en contra, o es 
fa ús de la delegació, i a tots els Departaments municipals. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple d’aquesta resolució en la primera 
sessió que tingui lloc, i publicar el seu text en el Butlletí Oficial de la Província 
i en el Butlletí d’Informació Municipal, en compliment del que disposa l’article 
44.2 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 
entitats locals, aprovat per Reial Decret 2568/86, de 28 de novembre.” 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació manifesta 
que l’acord fa referència a una modificació de les delegacions establertes en la 
Comissió de Govern, i en els Regidors-Delegats, sobre matèria de contractació, 
producte de la modificació de la Llei de  contractes. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 3.- Restar assabentats de l’Acte Judicial de 28 de febrer de 
2000, dictat per la Secció Sisena de l’Audiència Provincial de Barcelona, 
que desestima el recurs d’apel·lació interposat contra l’Acte Judicial de 
25 de novembre de 1999 dictat pel Jutjat de Primera Instància i 
Instrucció núm. 4 de Cornellà de Llobregat, pel qual es decreta l’arxiu de 
les actuacions incoades en virtut de la querella criminal interposada per 
Barcelona de Serveis Generals, S.L., contra el Sr. José Montilla Aguilera, 
Alcalde de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, i, el Sr. Antonio 
Balmón Arévalo, Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i Comunicació, per 
la comissió de presumptes delictes de prevaricació i cohecho.   
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 DICTAMEN 
 
 “Vist l’Acte Judicial de 28 de febrer de 2000 dictada per la Secció 
Sisena de l’Audiència Provincial de Barcelona, en el recurs d’apel·lació núm. 
83/2000, interposat per Barcelona de Serveis Generals, S.L., contra l’Acte 
Judicial de 25 de novembre de 1999, dictat pel Jutjat de Primera Instància i 
Instrucció núm. 4 de Cornellà de Llobregat, pel qual es decreta l’arxiu de  les 
actuacions incoades en virtut de la querella criminal interposada per 
l’esmentada entitat, contra el Sr. José Montilla Aguilera, Alcalde de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i el Sr. Antonio Balmón Arévalo, Tinent 
d’Alcalde de Règim d’Interior, Comerç i Comunicació, per la comissió de 
presumptes delictes de prevaricació i cohecho, (Diligències Prèvies 519/98). 
 
 Atès que l’esmentat Acte Judicial dictat per la Secció Sisena de 
l’Audiència Provincial, desestima el recurs d’apel·lació interposat per la 
representació de Barcelona de Serveis Generals, confirmant l’Acte dictat pel 
Jutjat d’Instrucció núm. 4 de Cornellà de Llobregat, de data 25 de novembre 
de 1999, amb expressa imposició a la part apel·lant de les costes de 
l’apel·lació, donada la mala fe de la seva actuació processal, al pretendre 
allargar sense raó o dret la causa, segons el raonament jurídic quart. 
 
 Vist l’acord de la Comissió de Govern de data 28 d’octubre de 1999, 
ratificat en sessió plenària de 26 de novembre de 1998, segons el qual aquest  
Ajuntament va assumir les despeses d’assistència lletrada i de representació 
de l’Alcalde i Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i Comunicació d’aquest 
Ajuntament, derivats de la seva compareixença com a querellats en les 
diligències prèvies 519/98 que se seguien davant del Jutjat d’Instrucció núm. 
4 de Cornellà de Llobregat. 
 
  Atès que en conformitat amb el que disposa l’article 17.2 de la Llei 
Orgànica del Poder Judicial, un cop ferma la sentència, i notificada en forma, 
ha de ser respectada i complida en els seus propis termes. 
 
 Per tot això, el Ponent de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç 
i Comunicació, proposa al Ple el següent 

 
ACORD 

 
 Primer.- Restar assabentats de l’Acte Judicial de 28 de febrer de 
2000 dictat per la Secció Sisena de l’Audiència Provincial de Barcelona, en el 
recurs d’apel·lació núm. 83/2000, que desestima el recurs d’apel·lació 
interposat contra l’Acte Judicial de 25 de novembre de 1999 dictat pel Jutjat 
de Primera Instància i Instrucció núm. 4 de Cornellà de Llobregat, pel qual es 
decreta l’arxiu de  les actuacions incoades en virtut de la querella criminal 
interposada per l’esmentada entitat, contra el Sr. José Montilla Aguilera, 
Alcalde de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i el Sr. Antonio Balmón 
Arévalo, Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i Comunicació, per la comissió de 
presumptes delictes de prevaricació i cohecho (Diligències Prèvies 519/98).  
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 Segon.- Instar a l’Advocat Sr. Cristobal Martell Pérez-Alcalde i al 
Procurador Sr. Javier Martínez del Toro que van assumir la direcció lletrada i 
representació de l’Ajuntament en el recurs d’apel·lació, que presentin les 
corresponents minutes d’honoraris i notes de despeses a l’Audiència Provincial 
als efectes d’iniciar el procediment de taxació judicial de les costes, l’import 
total de les quals té el caràcter de crèdit a favor d’aquest Ajuntament, atès 
que, com s’ha assenyalat a la part expositiva del present acord, aquest 
Ajuntament ha assumit les despeses d’assistència lletrada i de representació 
de l’Alcalde i del Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i Comunicació. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a la secció Sisena de 
l’Audiència Provincial de Barcelona, al Jutjat de Primera Instància i 
d’Instrucció núm. 4 de Cornellà de Llobregat, al Sr. José Montilla Aguilera, al 
Sr. Antonio Balmón Arévalo, i als Srs. Procurador i Advocats que van portar el 
procés, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una explicació 
del punt, manifestant que aquest és un tema que ja s’ha comentat durant els 
darrers mesos i s’ha explicat en la Comissió Informativa l’evolució dels fets 
relacionats amb la querella criminal que al seu moment va interposar 
l’Empresa Barcelona de Servicios Generales. Querella que es va posar contra 
l’Alcalde i contra mi, i, com sabeu, està relacionada amb el contenciós que 
s’ha anat mantenint per les activitats que desenvolupava de forma il·lícita 
aquesta discoteca, a banda de les relacionades i amb el tema de 
l’incompliment de l’horari, amb tot el que es produïa al seu entorn. 
 
 Tots sabem que aquesta querella es va presentar per paralitzar un 
recurs contenciós administratiu, i, per a no dipositar cinc milions de pessetes 
de fiança que es requerien per poder continuar en l’activitat la discoteca i  
posteriorment d’aquesta querella, com tots coneixem es van realitzar diverses 
utilitzacions. Nosaltres durant tot aquest temps hem intentat guardar silenci i 
fer les coses com crèiem que s’havien de fer i dins del marc que s’havien de fer. 
Teníem molt clar que aquesta querella no arribaria a cap lloc, doncs al seu 
moment ja va ser arxivada inicialment pel Jutjat de Cornellà i quan la 
discoteca va recórrer contra aquest arxiu provisional, la sentència ha estat 
molt més dura per part de l’Audiència, i deixa clar que s’ha intentat utilitzar 
aquesta via per poder mantenir l’activitat il·lícita de la discoteca, i, a més de la 
contundència, condemnen en costes a l’empresa per tornar altra vegada a 
reiterar-se en els mateixos fets que evidentment no van ser provats i dels que 
evidentment no hi havia cap dubte. 
 
 Amb aquest arxiu, continua manifestant el Sr. Balmón, la part 
penal, relacionada amb aquesta discoteca queda finalitzada, ara estem en tots 
els temes del contenciós, i, en aquest moments, no és que ho tinguin molt bé, 
van perdent tot. Com ja vaig explicar a la Comissió Informativa, en tot cas, 
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esperarem a veure com transcorren els fets, hi ha un altre procés penal obert, 
perquè tenim molt d’interès en saber que persones estaven darrera de tota 
aquesta moguda relacionada amb aquesta discoteca, i aqueix és un procés que 
també està en aquests moments en els tribunals de Cornellà.   
 
 A continuació intervé la Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per dir que com  ja  va comentar a la 
Junta de Portaveus, vol donar l’enhorabona al Sr. Alcalde i al Sr. Balmón. 
Com al seu moment vaig ser l’única Regidora que va demanar documentació 
sobre aquest tema, dir, indica, que ho vaig fer perquè vaig creure que ho havia 
de fer, i ho tornaria a fer si tingués algun dubte. Penso que els Jutges són els 
que tenen l’última paraula i, en aquest cas, a l’igual que en altres, l’han tingut 
i l’han donat.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 4.- Aprovació inicial de la modificació de crèdit núm. 14/2000 
del Pressupost de l’Ajuntament, mitjançant crèdit extraordinari, 
suplement de crèdit i transferència entre partides, finançat amb càrrec al 
romanent de tresoreria i baixes per anul·lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’informe del Departament de Joventut i Organització i 
Recursos Humans, de data 21 de març d’enguany, sol·licitant modificació de 
crèdit per transferència entre partides, per poder fer front a les despeses de 
personal ocasionades a causa de la prestació del servei del projecte d’aula 
d’estudis al Centre Cultural García Nieto, presentat pel Departament de 
Joventut. 
 
 Vista la sol·licitud del Gabinet de l’Alcaldia, de suplementació de la 
partida pressupostària 01.111B0.48924- “Subvenció Fundació Utopia” amb 
càrrec  al Romanent de Tresoreria, per un import de 2.000.000 de pessetes. 
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 Vist l’escrit del Departament d’Urbanisme, proposant modificació de 
crèdit per crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, 
per un import de 165.000 pessetes. 
 
 Vist el Fax rebut de la Mancomunitat Fontsanta, comunicant 
l’aportació corresponent a l’exercici 2000, fixada en 9.016.155 pessetes i atès 
que la consignació de la partida pressupostària 75.911A0.46300 –
“Mancomunitat Fontsanta” és de 7.600.000 pessetes, es crea la necessitat de 
suplementar l’esmentada partida en 1.416.155 pessetes, amb càrrec al 
romanent de tresoreria. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament Tècnic 
de Relacions Ciutadanes, de creació de nova partida pressupostària, motivada 
per la petició d’ajut econòmic de la “Mancomunitat Meanguera i Jocoaitique 
per al desenvolupament econòmic i social” per al projecte de cooperació 
internacional adreçat a la posada en funcionament d’una emissora municipal 
de caire educatiu, per un import de 3.750.000 pessetes. 
 
 Vist l’escrit del Gerent d’administració i finances de les Empreses 
Municipals, de petició de suplement de crèdit de la partida de subvenció de 
gestió i funcionament d’activitats, per un import de 5.225.613 pessetes, amb 
càrrec al Romanent de Tresoreria. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits del Departament de 
Relacions Ciutadanes de data 13 d’abril d’enguany, per crèdit extraordinari 
finançat amb càrrec amb baixes per anul.lació de despeses, per un import de 
400.000 pessetes. 
 
 Vist l’escrit de la Secretaria General, de suplementació de crèdit de 
la partida pressupostària 24.121D0.2260201 –“Anuncis oficials”, per un 
import de 1.500.000 pessetes per tal de fer front a noves necessitats 
sobrevingudes. 
 
 Atès el que estableixen els articles 158, 160 i 161 de la Llei 
39/1988, Reguladora de les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 
35, 36, 37, 40, 41 i 42 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 14 i 16 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2000. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor General. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents  
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ACORDS  
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 14/00 
mitjançant crèdit extraordinari, suplement de crèdit i transferència de crèdit 
entre partides finançat amb càrrec al romanent de tresoreria i baixes per 
anul·lació de despeses que es proposa, segons el següent detall: 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
                                                                                                         
      
  Consignació                  Consignació 
Partida Descripció                                       actual               Altes             Baixes                final 

 
21.121A0.15100 GRAT.EXTR.ORG. I RR.HH. 100.000 428.000 ------ 528.000 
21.121C0.15100 GRAT.EXTR.CONSERG. 350.000 323.000 ------ 673.000 
81.454J0.2260540 GEST.DIF.AULES ESTUDI 2.000.000 ------ 751.000 1.249.000 
51.432A0.2200001 MAT.OFICINA NO INV./URB. 1.352.000 ------ 165.000 1.187.000 
51.432A0.62300 MAT.INVENT./URBANISME 0 165.000 ------ 165.000 
75.911A0.46300 MANCOMUNITAT FONTSANTA 7.600.000 1.416.155 ------ 9.016.155 
01.111B0.48924 SUBV.FUND.UTOPIA 550.000 2.000.000 ------ 2.550.000 
64.465A0.49102 SUBV.MANC.MEANGUERA 0 3.750.000 ------ 3.750.000 
64.465A0.49101 PROJECTES COOPERACIÓ 16.000.000 ------ 3.750.000 12.250.000 
64.800B0.44010 PRECSA/FIRA SOLIDAR. 2.274.000 ------ 2.274.000 0 
64.465A0.62306 ADQ.MAT.INV./COOP.I SOL. 0 400.000 ------ 400.000 
64.465A0.2260501 FIRA DE LA SOLIDARITAT 0 1.874.000 ------ 1.874.000 
74.800B0.44000 EMPRESES MUNICIPALS 80.000.000 5.225.613 ------ 85.225.613 
24.121D0.2260201 ANUNCIS OFICIALS/SECR. 500.000 1.500.000 ------ 2.000.000 
                                                                                                    ----------------------------------- 
  TOTAL ...................................................  17.081.768 6.940.000 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 
                                                                                                         
  Consignació                  Consignació 
Partida Descripció                                       actual               Altes             Baixes                final 

 
71.87001 ROM.TRES.SUPL.CRÈDIT 9.941.415 10.141.768 ------ 18.583.183 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988 de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President- 
Delegat de la Comissió de Planificació, Economia i Hisenda es fa una 
explicació de la proposta, manifestant que és una modificació de crèdit de 
diverses partides, amb altes per import de 17.000.000,- de pessetes, de les 
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quals  7.000.000,- de pessetes s’autofinancen amb baixes d’altres partides, i 
10.000.000,- de pessetes es financen amb càrrec al romanent de Tresoreria.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
   
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punt 5 i 6 
es debatran conjuntament: 
 
 Es llegeixen els dictàmens de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, que textualment diuen: 
 
 
 5.- Aprovació definitiva de l’Estudi de Detall de regulació de 
l’aprofitament de l’illa número 1 del Polígon 2 del Pla Especial de 
Reforma Interior del Sector Alps de Cornellà de Llobregat, promogut per 
l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’Estudi de Detall de regulació de l’aprofitament de l’illa 
número 1 del Polígon 2 del Pla Especial de Reforma Interior del Sector Alps de 
Cornellà de Llobregat, promogut per l’Empresa Municipal Desenvolupament 
Urbà de Cornellà de Llobregat. 

 
 Vist l'acord plenari de data 9 de febrer de 2000 d’aprovació inicial 
de l'esmentat Estudi de Detall, així com la seva publicació en el Periódico i en 
el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona , en dates 21 i 24 de febrer de 
2000 respectivament per un termini de vint dies hàbils, sense que durant  
aquest termini s'hagin produït al·legacions. 
  
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis obrant a l’expedient. 
 
 Atès l’article 64 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel qual 
s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya en matèria urbanística, i 
demés disposicions concordants, la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
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Manteniment, Serveis, i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 
      ACORDS   
 
 Primer.- Aprovar definitivament l’Estudi de Detall de regulació de 
l’aprofitament de l’illa número 1 del Polígon 2 del Pla Especial de Reforma 
Interior del Sector Alps de Cornellà de Llobregat, promogut per l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l’esmentat expedient, en el termini 
màxim de deu dies des de la data d’aprovació del present acord a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona.” 
  
 
 
 6.- Aprovació definitiva de l’Estudi de Detall relatiu a 
l’ordenació de volums de les illes 2 i 3 del Polígon 1 del Pla Especial de 
Reforma Interior del sector Alps de Cornellà de Llobregat, promogut per 
l’Institut Català del Sòl de la Generalitat de Catalunya. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’Estudi de Detall relatiu a l’ordenació de volums de les illes 2 i 
3 del Polígon 1 del Pla Especial de Reforma Interior del sector Alps, de Cornellà 
de Llobregat, promogut per l’Institut Català del Sol de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
 Vist l'acord plenari de data 9 de febrer de 2000 d’aprovació inicial 
de l'esmentat Estudi de Detall, així com la seva publicació en el Periódico i en 
el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona , en dates 21 i 24 de febrer de 
2000 respectivament per un termini de vint dies hàbils, sense que durant  
aquest termini s'hagin produït al·legacions. 
  
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis obrant a l’expedient. 
 
 Atès l’article 64 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel qual 
s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya en matèria urbanística, i 
demés disposicions concordants, la Comissió Informativa d’Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar definitivament l’Estudi de Detall relatiu a 
l’ordenació de volums de les illes 2 i 3 del Polígon 1 del Pla Especial de 
Reforma Interior del sector Alps, de Cornellà de Llobregat, promogut per 
l’Institut Català del Sol de la Generalitat de Catalunya. 
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 Segon.- Ordenar la remissió de l’esmentat expedient, en el termini 
màxim de deu dies des de la data d’aprovació del present acord a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luis Morlanes Galindo, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures es fa una 
explicació dels dictàmens, manifestant que d’aquests punts ja han parlat 
diverses vegades en les Comissions Informatives. Es tracta de dos Estudis de 
Detall que fixen una alçada entre el sostre dels pisos, preveuen dues 
edificacions  al polígon d’actuació de l’Institut Català del Sòl, i regulen també 
l’alçada dels pisos a la resta de polígons i la divisió de les propietats a la 
construcció continuada privada que es farà. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos  a votació els dictàmens són aprovats per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 
 7.- Aprovació inicial del projecte d’expropiació, pel sistema de 
taxació conjunta, del subsector Ribera-Serrallo. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació del Pla Especial  
d’assignació d’usos del subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat, el 
qual va ser aprovat inicialment per la Comissió de Govern en data 6 d’octubre 
de 1999 i provisionalment pel Ple en data 24 de febrer de 2000, i 
definitivament per acord de la Comissió d’Urbanisme de Barcelona en sessió 
celebrada el dia 22 de març d’enguany i publicat, a l’efecte de la seva 
executivitat immediata, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya en data  
20 d’abril de 2000. 
 
 Vist que l’esmentat Pla Especial delimita dos polígons, dels quals el 
Polígon 1 es considera executat ja que es troba ocupat per equipaments 
existents i el Polígon 2 que s’executarà pel sistema d’expropiació. 
 
 Vist el projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les 
finques compreses dins el Polígon 2 del Pla Especial d’assignació d’usos del 
subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat. 
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 Atès l’informe emès per la Cap del Departament Tècnic 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, segons el qual: 
 

“ 1.- El Pla especial d’assignació d’usos del subsector “Riera- Serrallo” 
de Cornellà de Llobregat, fou aprovat definitivament per la 
Comissió d’Urbanisme de Barcelona en data  22/3/2000 i 
publicat al DOG el 20/4/2000. 

 
2.- El sistema de gestió del Pla especial defineix dos polígons 

d’actuació: un (objecte del present expedient) format per sòls, la 
destinació final dels quals es pública,  i no susceptible 
d’aprofitament privat, el qual s’executarà per expropiació, la qual 
d’acord a l’article 189 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, 
pel que s’aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya 
en matèria urbanística, serà pel procediment de taxació 
conjunta. 

 
3.- L’expedient d’expropiació pel procediment de taxació conjunta,  

inclou per un costat els criteris adoptats per la valoració ( Ley 
6/1998, de 13 de abril sobre régimen  del suelo i valoraciones, 
Real Decreto Legislativo 1/1992, de 26 de Junio, por el que se 
aprueba el texto refundido de la ley sobre régimen del suelo y 
ordenación urbana, en su articulado vigent, Ley de Expropiación 
Forzosa, de 16 de Diciembre de 1954 y el Decreto de 26 de Abril 
de 1957, por el que se aprueba el Reglamento de la Ley): valor del 
sòl com a urbanitzable no sectoritzat, es a dir per el mètode de 
comparació a partir de finques anàlogues i en la mateixa situació 
( que per ser inferior al que figurava en l’estudi de viabilitat del 
Pla especial, per congruència s’adopta aquest: 1.850 Pts/m2), 
valoració de les construccions (aplicant els coeficients 
corresponents a la antiguitat i a la conservació), valoració de les 
plantacions, valoració per perjudicis, per trasllats i per extinció 
de drets d’arrendament, a més del premi d’afecció;  i per un altre 
els fulls d’apreuament individualitzats de cada finca, formulades  
d’acord al que disposa l’article 202 i concordants del reglament 
de Gestió Urbanística. 

 
4.- La valoració total de l’expedient d’expropiació pel sistema de 

taxació conjunta de les finques compreses dintre del Polígon 
d’expropiació del Pla especial d’assignació d’usos del subsector 
Riera-Serrallo, de superficíe d’acord a les fulles d’apreuament 
107.492,87 m2, és de  349.106.751, pessete.”. 

 
 Atès l’informe favorable emès per la Cap del Departament 
Administratiu d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures. 
 
 Atès el que disposen els articles 189 a 196 del Decret Legislatiu 
1/90, de 12 de juliol, pel qual s’aprova la refosa dels textos legals vigents a 
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Catalunya en matèria urbanística, i els articles 201 a 204 del Reglament de 
Gestió Urbanística. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d’abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infrastructures,  proposa l’adopció dels següents 
 
     ACORDS 
    
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte d’expropiació, pel sistema 
de taxació conjunta, del Polígon 2 del Pla Especial d’assignació d’usos del 
subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Adoptar el compromís d’iniciar un expedient de modificació 
de crèdit per tal de suplementar la dotació de la partida 51.432B0-6010414 
fins la quantitat a la que pugi aquest projecte de taxació conjunta, i, en 
conseqüència, condicionar la tramesa del projecte esmentat, a la Comissió 
d’Urbanisme de Catalunya per a la seva resolució, a l’existència de crèdit 
adequat i suficient per atendre els compromisos que es derivin del mateix. 
  
 Tercer.- Sotmetre a exposició pública, pel termini d’un mes, 
l’esmentat projecte, mitjançant la inserció d’edictes al B.O.P., al D.O.G.C. i en 
un dels diaris de major difusió de la província, als efectes que durant aquest 
termini els interessats puguin formular observacions i/o reclamacions 
respecte dels seus drets, quant a la seva titularitat i valoració. 
 
 Quart.- Notificar els presents acords individualment a cadascun 
dels interessats que es desprenen del projecte d’expropiació.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luis Morlanes Galindo, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que l’acord és conseqüència i producte de 
la publicació de l’aprovació definitiva del Pla Especial d’Assignació d’Usos de 
Ribera-Serrallo, ja que una vegada que tot aquest sòl té qualificació de sòl 
lúdic esportiu públic, procedeix lògicament l’expropiació. 
 
 Hem plantejat, continua indicant, un mètode d’expropiació que és el 
de la taxació conjunta, que té la virtualitat de què en base a uns paràmetres 
objectius es valoren totes les propietats que estan dins del polígon 
d’expropiació d’una forma homogènia, objectiva i equivalent. La taxació 
conjunta implica definir el valor del sòl, el valor de les construccions, la 
valoració dels plantacions, la valoració de les perjudicis, dels trasllats, la 
valoració de l’extinció dels drets, i el premi d’afecció.  
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 Això, aplicat d’acord amb uns índexs objectius, per exemple, la 
pèrdua de una collita de fruita, 500.000,- pessetes per hectàrea, o la 
recol·lecció de l’horta 800.000,- pessetes per hectàrea, per a tots els 
propietaris i propietàries del sector, ens dóna un valor de 349.106.000,- 
pessetes. Estem parlant d’un valor del sòl, com es va informar en el Ple 
anterior de 1.850,- pessetes, i he de dir que els precedents d’altres 
expropiacions s’establien en 1.600,- pessetes. 
 
 Una vegada aprovada inicialment, procedeix, com sempre, la 
comunicació, l’exposició pública, la contestació de les al·legacions i així 
successivament fins a l’aprovació definitiva que correspondrà a la Comissió 
d’Urbanisme de Catalunya.     
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, en un tema com aquest, 
seguint els criteris que vaig defensar al seu moment, i les al·legacions 
presentades pel nostre Grup, indubtablement continuo manifestant-me en el 
mateix sentit que en aquell moment, però, a més, vull remarcar algunes 
qüestions. Aquí s’han argumentat diferents motius per desenvolupar el 
projecte que hi ha, entre ells, s’ha argumentat que s’expropia tota una pastilla 
de terreny sense saber on aniran les instal·lacions degut a què el terreny no 
ofereix garanties perquè està sobre un antic abocador.  
 
 M’he molestat en parlar amb la gent que té propietats en aquell lloc, 
que ho coneix a fons, i allí no va haver més abocador que la part que ocupa 
avui l’estadi i una mica més, i la part on està el Centre Delfos on es va fer un 
gran forat com extracció d’àrids i després es va reomplir. Però, per exemple, 
tota la pastilla que queda entre el carrer Nostra Sra. de Montserrat i el Sorral 
del Riu, no va haver cap rebliment i per tant el sòl és totalment sòlid i no fa 
falta una expropiació tan extensa. 
 
 També s’ha dit que allò està totalment degradat. Invito a què anem 
a donar un passeig i veiem no els carrers i façanes que això sí que ho està, 
sinó a dins, els horts, com estan en aquest moment. Aquest matí jo mateix 
m’he molestat en estar per aquella zona, i estan amb una frondositat 
extraordinària, plens de tots tipus de productes agrícoles,  fins i tot molt més 
del que jo em podia imaginar. 
 
 Però, a més, he contemplat que en el pitjor dels casos, manifestant 
fins i tot que nosaltres ja en les al·legacions ho vàrem dir que no estem a favor 
d’aqueix projecte, perquè hi ha altres alternatives i, entre elles, nosaltres 
vàrem proposar algunes, en el supòsit de què això anés endavant, i considero 
que és més que suficient la pastilla existent entre els carrers Sorral del Riu i el 
de Futbol, per poder fer les instal·lacions municipals. No m’estic referint, en 
absolut, a les instal·lacions privades que es puguin donar al voltant de les 
instal·lacions de la Federació Catalana de Tennis, que m’imagino aqueix és un 
altre procés, i no té res a veure amb el procés d’expropiació. Crec que això serà 
una negociació entre la Federació i els mateixos propietaris que quedin 
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afectats per aqueixa ampliació, i no tindrà res a veure, no crec jo que 
l’Administració Local hagi d’expropiar per a després donar-lo a la Federació. 
 
 Hi ha una altra qüestió, continua manifestant el Sr. Flórez,  que ja 
havíem comentat i és que en la proposta inicial es parlava d’una piscina i un 
pavelló, després de dos piscines, com figura en un acta, i després en la segona 
es va parlar de la manta d’aigua, i la piscina coberta. Aleshores tindrem dos, 
perquè, és clar, la de Can Mercader també  segueix  estant  que és la que 
nosaltres proposem que es cobreixi, o sigui hi haurà dos descobertes i dos 
cobertes. 
 
 Deixant de banda que ja hi ha experiències, llocs on una piscina 
coberta, avui, amb un sistema suficientment adequat, amb un sostre de 
persianes es pugui obrir i pugui quedar a l’estiu perfectament oberta. 
Continuo dient que tindrem, no una, sinó dues piscines amb una gran 
extensió de terreny ocupat, amb una gran quantitat d’aigua que durant nou 
mesos estarà inservible, per la qual cosa, mantinc les al·legacions que al seu 
moment vaig fer, i que han estat rebutjades com totes les altres, però 
indubtablement demano que sobre això hi hagi un debat molt més a fons, tant 
pel que fa a la necessitat estricta de l’espai com pel que respecta a l’ús que es 
farà d’elles. Per tant, continuo manifestant-me en contra. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que la nostra posició ja va ser clara. 
Nosaltres sí que vàrem donar suport a la construcció d’aquests tres 
equipaments, però considerem que s’expropia més del que requereixen 
aquests equipaments, per la qual cosa, no estem conformes amb aquest 
procés, malgrat que ens refermen que sí que estem d’acord en la construcció 
d’aquests equipaments, però com ja hem comunicat alguna altra vegada al 
responsable del departament, considerem que s’hauria d’expropiar només 
l’extensió de terrenys que requerís. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que el seu Grup 
està a favor del projecte perquè, sens dubte, és un bon projecte, però amb allò 
que no estem d’acord és com es porten les negociacions amb els propietaris. 
Això ho he dit ja en la Comissió Informativa, penso que s’ha d’esgotar 
totalment el diàleg amb les persones.  
 
 Cornellà ja ha fet molts i estupends projectes a costa d’uns quants, 
és evident que es beneficien moltes persones, però sempre queden persones 
que no tenen perquè sofrir aquestes conseqüències. Penso que abans d’arribar 
a l’expropiació l’Ajuntament ha d’esgotar les vies de negociació amb els 
afectats. Crec que l’Ajuntament ha de fer un esforç per arribar a l’acord amb 
els propietaris, i, després, endavant amb el projecte perquè creiem que és un 
magnífic projecte per a la ciutat de Cornellà. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
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manifestar que no és bo que sempre estem repetint el mateix, és a dir, crec 
que Ple rere Ple vaig dient que això té un camí que comença, i es va construint 
fins el dia que veiem les instal·lacions.  
 
 No tinc cap intenció d’ocultar informació, se’m  pregunta a on 
aniran els equipaments ubicats, i haig de dir que no ho sé, perquè no ho sé. 
Hem fet un esforç de planejament, ara estem fent un esforç de consecució dels 
sòls, i, a partir d’aqueix moment començarem a dissenyar el conjunt de 
projectes i la seva ubicació en l’espai. Prèviament s’haurà de fer un conjunt de 
cates per veure el subsòl que tenim en aquell lloc, i amb això no es vol 
confondre a ningú. El dia que tinguem un projecte, els responsables i 
representants de l’oposició ho coneixeran immediatament, i se’ls comentarà 
igual que a les associacions de veïns, com fem sempre, i a les altres entitats 
interessades directament en aquest projecte. Per tant, insisteixo, no es vulgui 
trobar la lògica programació del treball com una forma d’amagar informació. 
 
 En segon lloc, continua manifestant el Sr. Morlanes, el projecte 
finalment ho configurarem amb exactitud: hi ha un motor d’aquest projecte, 
que és la falta del nostre equipament d’aigua, una bona piscina coberta i una 
làmina d’aigua o piscina descoberta, que jo em vaig prendre la molèstia de 
comprovar en les actes de la Comissió, que és el que es deia.   
 
 I quant al tema del poliesportiu, crec que s’hauran de veure altres 
aspectes colaterals per veure si esgotem, o no,  el sòl, i si el projecte té tot 
l’interès que nosaltres creiem que té per a la ciutat. Creiem que és un projecte 
absolutament imprescindible, i, en aqueix sentit, no sentim la contradicció 
que pugin sentir altres persones, altres Grups, entre l’interès d’un conjunt de 
propietaris, legítims, respectats, ciutadans d’aquesta ciutat, i l’interès general. 
Ja vaig dir en el primer Ple que vàrem parlar aquest tema,  que defensarem 
l’interès general, respectant l’interès particular.  
 
 Estem respectant la Llei,  i anant més enllà de la Llei, hem rebut a 
tots els propietaris, i els tornarem a rebre altra vegada. Hem anat millorant 
l’oferta, concretant-la, per tant, no tinc cap contradicció,  i per a mi és més 
important que la ciutat tingui aqueixos equipaments, que el manteniment 
d’un conjunt de propietats en molts llocs degradades. El Tinent d’Alcalde 
d’Urbanisme d’aquesta Ciutat, passa molt sovint per aqueixa zona, i comprova 
que allà hi ha des de cases il·legals que s’estan mig caient a altres coses, i  
també hi ha algun hort que està bé. 
 
 Avui anem pas a pas, avui anem a aprovar inicialment la taxació 
conjunta, durant el procés d’expropiació rebrem a tots els propietaris de nou, 
les seves al·legacions i finalment aprovarem el projecte d’expropiació. 
L’Ajuntament però, no pot acceptar, perquè defraudaria l’interès general, 
valoracions de cinquanta mil pessetes per terrenys que no paguen ni IBI, 
simple i planerament perquè seria un frau a la ciutat i un enriquiment il·lícit i 
il·legítim, d’alguns propietaris que han intentat veure en l’interès de la ciutat 
una oportunitat per enriquir-se. Per tant, buscarem l’equilibri i en última 
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instància els jutges determinaran però no va a faltar ni diàleg, com no ha 
faltat fins ara, respecte estricte a la Llei i voluntat de poder arribar a un acord. 
 
 Si per una diferència que suposi un sacrifici o un esforç assumible 
per la ciutat podem aconseguir un acord, ho farem, però mai posarem els 
interessos de la ciutat per sota dels interessos d’uns particulars, tots ells 
respectats per nosaltres, per suposat. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que mai s’ha manifestat 
en contra d’aqueixa necessitat i d’aqueixa possibilitat, però considera que hi 
ha alternatives,  i sí que considera d’interès general que la ciutat no acabi tota 
sota l’asfalt. S’ha de pensar en el futur de la ciutat, i això suposa el mantenir 
una zona, en la que sí sé que hi ha una part degradada, tota aqueixa part que 
abans era dels Srs. Pérez, on les pròpies façanes que donen als carrers tenen 
més mal aspecte que a dins, i fins i tot hi ha una instal·lació que és municipal, 
just a l’entrada de l’estadi i el Sorral del Riu. Aqueixa és la part que com a 
construcció, potser està més degradada, i allò que sí vull dir és que jo 
m’ofereixo a què anem a donar un passeig  per aquella zona, sobre el terreny, 
amb els propietaris.  
 
 Jo entenc perfectament la raó dels propietaris, continua 
manifestant el Sr. Flórez, i, hi ha una qüestió que ja he preguntat i tampoc 
se’m diu. I torno a repetir si la part que no és per a instal·lacions municipals, 
també és objecte d’expropiació, independentment de què afecti a dos privats. 
 
 Acte seguit intervé el Sr. Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que nosaltres que precisament tenim 
una actitud favorable a la construcció d’aquests tres equipaments, i que poso 
per testimoni la Sra. Carmen Romero amb la qual conjuntament vam prendre 
la molèstia d’anar a llegir l’acta, i efectivament tu vas dir una piscina, la 
primera vegada vas dir una piscina, i a l’acta apareix una, però no té major 
importància, perquè, a més a més, estem a favor de fer-ne dues, ja vam dir-ho 
a l’últim Ple, amb allò que no estem d’acord és que s’expropiï més del que es 
requereix. 
 
 I una altra pregunta que fem nosaltres és: realment s’expropia un 
metre quadrat més del que realment fa falta?. No se sap?. Com voleu que 
donem la conformitat, sinó ens ho sabeu explicar?. Fins i tot els que estem a 
favor del vostre projecte ens trobem amb aquest problema, un problema no 
solament polític, fins i tot ètic. Els que volem estar a favor, que des del primer 
dia hem dit que Cornellà necessita, no una piscina, sinó dues, i necessita un 
poliesportiu, i que volíem donar suport a l’Equip de Govern en la construcció 
d’aquestes tres dotacions, tan sols volem saber si s’expropia ni que sigui un 
metre més. I ens dieu que no ho sabeu. Que hem de fer nosaltres?. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que nosaltres pensem que s’expropia el que cal, per tot el que 
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pensem que s’ha de fer. Quan sapiguem on s’ha de fer i estigui dibuixat el 
conjunt del projecte, veurem si hem expropiat un metre més. Penso que el 
problema no és un metre més, perquè un metre en el context d’un Pla de 
258.000 metres és no res, nosaltres pensem que hem delimitat el polígon 
d’expropiació necessari. No pensem que estem expropiant per fer-li mal als 
propietaris, sinó el terreny que pensem que cal, i veurem quan estigui acabat 
el projecte si falta o si sobra o si hem encertat perfectament. 
 
 Segona qüestió, continua dient el Sr. Morlanes, el polígon 
d’expropiació està fixat,  per un equipament públic-esportiu, i cap privat pot 
fer altra cosa, ho hem de fer nosaltres i hem d’expropiar. Ja ha passat el 
moment que discutíem si s’havia de qualificar o no, ja està qualificat, i l’única 
possibilitat que hi ha és la que té la qualificació d’aquest sòl, que és aquesta i 
cal fer l’expropiació, i la farem. 
 
 A mi em sembla molt bé que es defensi amb aquest ardor l’interès 
d’uns usos privats. El nostre compromís amb la ciutat és fer aqueixos 
equipaments, i per tant els farem, respectant la gent, parlant, pensant que 
hem expropiat els metres que fan falta, però ho farem,  i per tant no 
continuem amb el debat sobre si ha de ser equipament esportiu o no perquè 
no ens porta a res. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón; i, amb l’abstenció dels Portaveus dels Grups 
Municipals del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, i, d’ERC, senyor 
Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 8.- Aprovació del Text Refós de la Modificació Puntual del PGM 
1976 al Sector-Quitllet-Millars-Lindavista. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l'expedient incoat per a la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, al sector Quillet-Millàs i Lindavista de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Vist que en data 29 de juliol de 1999 el Ple de la Corporació va  
aprovar provisionalment l’esmentada modificació i la remissió del corresponent 
expedient, a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva 
aprovació definitiva. 
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 Vist l’escrit de la Delegació de Patrimoni de Catalunya i Aragó, 
presentat, fora de termini, en data 15 d’octubres de 1999, Registre General 
d’Entrada a l’Ajuntament número 30782, mitjançant el qual posa de manifest  
que “RENFE a los efectos oportunos, considera que la citada Modificación 
Puntual del Pla General Metropolità de 1976, al Sector Quillet-Millas i 
Lindavista aprobado provisionalmente por el Ayuntamiento adolece, 
parcialment, del mismo defecto que el aprovado inicialmente  ya que que 
califica de vial, clau 5, suelo calificado de Sistema Ferroviario, clau 3. Se 
justifica  en que, sin la finalidad es obrar y usar es innecesaria una 
remodelación de la calificaciones, siendo congruente y suficiente una 
autorización administrativa de uso y de obra. Se complementa la 
argumentación con la situación que se crearía en el supuesto de una 
aprobación definitiva, en el sentido de, en un suelo con dominio público 
estatal y con los usos e instalaciones existentes, se impondría una calificación 
urbanística distinta, que supone la voluntad del planeador de imponer otro 
dominio público municipal para usos viarios. 
 
 Por todo ello, se solicita a este Ayuntamiento, con copia remitida a 
la Comissión de Urbanisme de Barcelona, la rectificación del documento en el 
sentido antes indicado, es decir en el de mantener, o establecer si es preciso, 
la calificación de Sistema Ferroviario, clave 3, en los suelos de dominio público 
estatal ferroviario de acuerdo con la LOTT y su Reglamento, por la alteración 
dominical inducida.”   
 
   Vista la resolució del Conseller de Política Territorial i Obres 
Públiques, de data 15-12-99, mitjançant el qual s’aprova definitivament 
l’esmentat expedient de modificació, condicionant la seva executivitat i 
publicació en el Diari General de la Generalitat de Catalunya, a la presentació 
d’un text refós  que incorpori les prescripcions següents: 
 

“ 1.- Atès que es tracta d’una actuació viària aïllada , d’acord amb 
l’article 185 i següents del Decret Legislatiu 1/1990 de 12 de 
juliol, la fitxa urbanística del sector Millàs, que figura al 
Programa d’actuació del Pla General Metropolità vigent, reduirà 
el seu aprofitament en funció de la nova menor superficiè. 

 
2.- Caldrà aportar la proposta d’alineacions sobre base topogràfica 

actualitzada, concordant amb el projecte d’urbanització del nou 
vial en curs. 

 
3.- S’aportarà informe favorable de la Direcció General 

d’Infrastructures  Ferroviàries sobre possible cubrició del 
sistema ferroviari.” 

 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, de data 7 d’abril d’enguany mitjançant el qual 
posa de manifest que “El present text refós compleix amb les prescripcions, 
incorporant la proposta d’actuació amb el topogràfic actualitzat, que implica 
una correcció d’errades numèriques de les superfícies afectades per sectors 



 23

sense afectar a l’àmbit total (modificacions de detall); i s’incorpora el permís de 
la Direcció General d’Infrastructures ferroviàries per el cobriment del sistema 
ferroviari (en fase d’execució). Per altra part, amb el plànol topogràfic 
actualitzat, la variació de superfície de la zona 19 (728m2), no ha d’implicar 
una modificació de l’aprofitament del sector Millàs CO-141, ja que el vial anirà 
a formar part de la vialitat del Pla parcial i com a tal s’executarà conjuntament 
amb la urbanització corresponent i, per tant, l’aprofitament del sector s’ha de 
mantenir, ja que la modificació tan sols pretén resoldre la vialitat de la zona 
però no té per objecte modificar el sector subjecte a desenvolupament 
mitjançant un Pla parcial.” 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, obrant el expedient. 
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel 
qual s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya en matèria Urbanística i  
la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, la 
Comissió Informativa Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient  
proposa a l'Ajuntament Ple, l'adopció dels següents 
  
     ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el Text Refós de la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 1976, al sector Quillet-Millàs i Lindavista de Cornellà 
de Llobregat. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 
Comissió d’Urbanisme de Barcelona per a la seva aprovació definitiva. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació de la 
proposta, manifestant que aquest tema ja és conegut. En el procés de 
realització de la trinxera procedia dotar a un carrer de connexió entre el barri 
de Lindavista i Almeda, aquella que ha d’embocar amb el carrer Sant Ferran, i, 
per tant, procedia modificar el Pla General Metropolità que preveia un altre 
carrer irrealizable a tenor de les obres del metro i que embocava amb 
l’avinguda Sant Ildefons.  
 
 Aqueix Pla es va fer, es va aprovar i va haver una dura al·legació de 
Renfe, en el sentit que pretenia obtenir una indemnització pel dret de vol i 
plantejava algun litigi respecte al carrer. La Direcció General d’Urbanisme ho 
va resoldre d’acord amb els criteris de l’Ajuntament de Cornellà i ens va 
demanar que féssim un Text Refós, on es concretés amb exactitud mitjançant 
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un topogràfic, el carrer en el polígon Quitllet-Millars. Així s’ha fet, i en aquest 
moment es presenta a aprovació aquest Text Refós, amb una petita 
discrepància que estem intentant salvar, i, és que per part  de la Direcció 
General d’Urbanisme es plantejava que els 700 metres que ocupa el carrer al 
sector es reduïssin de l’edificabilitat del conjunt del sector, és a dir,  perdre 
l’equivalent a set pisos, i nosaltres el que vam plantejar és que si el sector 
finalment es fa càrrec de pagar aqueix carrer que costarà al voltant de tres-
cents milions de pessetes ens semblava un excés  reduir-los set pisos. 
 
 Així ho vàrem fer veure al Director General d’Urbanisme, i aquest 
tema està pendent de resolució, però el que sí que avui aprovaríem és el Text 
Refós, incorporant aqueix topogràfic en què figura el carrer perfectament 
traçat i que embocaria Lindavista amb Sant Ferran.           
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 9.- Acceptació de l’encàrrec de gestió de l’Entitat Metropolitana 
de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, en temes d’inspecció i control ambiental, mitjançant la 
subscripció del Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Cornellà i 
l’Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus, 
per a dur a terme per part  de l’Ajuntament, les activitats d’inspecció, 
preses de mostres i anàlisis necessàries pel control d’abocaments, i, 
aprovació del conveni de col·laboració en temes d’inspecció i control 
ambiental. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la minuta del conveni de col·laboració entre l’Entitat 
Metropolitana de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus  i l’Ajuntament 
de Cornellà de Llobregat en temes d’inspecció i control ambiental, l’objecte del 
qual es instrumentar la col·laboració entre l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat i l’EMSHTR per dur a terme, per part d’aquell , les activitats 
d’inspecció, preses de mostres i anàlisis necessàries pel control dels 
abocaments de les empreses del Municipi , activitats que s’inclouran dins  de 
l’àmbit competencial de l’EMSSHTR.  
 
 Vist l’informe del Tècnic del Departament de Medi Ambient, segons  
el qual el Departament de Medi Ambient té suficient capacitat tècnica per 
realitzar l’objecte de l’esmentat conveni 
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 Vist l’informe de La Secretaria de l’Ajuntament de Cornellà sobre la 
procedència de l’adopció del present acord. 
  
 Vist l’informe del Interventor de l’Ajuntament de Cornellà. 
 
 Atès l’article 307.2 del Decret 179/1995 de 13 de juny  pel que 
s’aprova el Reglament d’Obres i Activitats i Ens Locals, segons el qual en virtut 
del conveni, una entitat o administració pot gestionar un servei de 
competència d’una altra , sense que aquesta en perdi la titularitat. 
 
 Atès l’article 15 de la Llei 30/1992 de 26 de novembre de Règim 
Jurídic de les Administracions Públiques del Procediment administratiu, que 
en el seu apartat 4 estableix que quan l’encomana de gestió es realitza entre 
òrgans i entitats de diferents administracions és formalitzarà mitjançant firma 
del corresponent conveni entre elles. 
   
  Vista la tarifa primera apartat 3.9 de l’Ordenança Fiscal número 21,  
Reguladora de la Taxa pels serveis  d’inspecció sanitària en general,   de 
consum i les d’anàlisis químiques, bacteriològiques de salubritat  pública i 
ambiental relativa a la tinença de gossos i qualssevulla altres de naturalesa 
semblant, segons el qual “En el cas d’analítiques sistemàtiques, acordades 
amb entitats  públiques o privades, es podrà fixar un cost global, en funció 
d’un programa establert”. 
  
 Atès que l’adopció  del present acord és competència del Ple a 
proposta de la Regidora delegada de Medi Ambient i Sostenibilitat , el 
President delegat de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment i Medi Ambient, proposa al ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Acceptar l’encàrrec de gestió de l’Entitat metropolitana de  
Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat en temes d’inspecció i control ambiental  , mitjançant  la subscripció 
del Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Cornellà i l’EMSHTR, per 
dur a terme per part de l’Ajuntament, les activitats d’inspecció, preses de 
mostres i anàlisis necessàries pel control dels abocaments de les empreses del 
Municipi. 
 
 Segon.- Aprovar el Conveni que s’adjunta  de col·laboració entre 
l’Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat en temes d’inspecció i control 
ambiental. 
 
 Tercer.- Facultar al senyor Alcalde-President José Montilla Aguilera  
perquè procedeixi a la formalització del present acord. 
 
 Quart.- Comunicar el present acord a l’Entitat Metropolitana de 
Serveis Hidràulics i Tractament de Residus.” 
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 Cinquè.- Trametre còpia de l’acord i del conveni a la Direcció 
General d’Administració Local del Departament de Governació de la 
Generalitat, de conformitat al que disposa l’article 309 del Reglament d’Obres, 
Activitats i Serveis.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Carmen Romero López, com a Regidora-
Delegada de Medi Ambient i Sostenibilitat,  es fa una explicació de la proposta 
manifestant que com diu el text es tracta de signar un conveni de col·laboració 
amb l’Entitat Metropolitana de Residus i l’Ajuntament de Cornellà, per tal de 
poder fer el tractament, les activitats d’inspecció, la presa de mostres i anàlisis 
necessaris per al control d’abocaments de determinades indústries que estan a 
Cornellà i que són potencialment contaminants. El que volem saber és com 
fan aquests abocaments i conèixer una mica per dintre aquestes empreses, a 
més de tenir un llistat actualitzat i directe, fruit de la inspecció directa que es 
faci.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
  
 10.- Aprovació inicial de l’Ordenança sobre la regulació de la 
publicitat a les bústies. 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, com a President-Delegat 
de la Comissió Informativa d‘Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi 
Ambient,  es proposa que aquest punt quedi sobre la mesa, perquè com ja va 
explicar a la Comissió Informativa podria haver problemes d’aplicació del 
contingut en funció de les bústies de propietat privada, i hem demanat un 
informe més curós sobre el tema de la legalitat per tant es retiraria i ho deixem 
sobre la mesa. 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 
 11.- Donar suport a la Unió de Consells Esportius de Catalunya 
(UCEC), i, demanar al  Govern de la Generalitat de Catalunya, que esmeni 
la dotació de la partida pressupostària destinada a la promoció de l’esport 
escolar. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de la Unió de Consells Esportius de Catalunya, 
mitjançant la qual, demanen que aquest l'Ajuntament   doni suport a la seva 
petició d'esmena relativa a la regularització de la partida destinada al  
desenvolupament de l'esport escolar pels Pressupostos Generals de la 
Generalitat de Catalunya per a l'exercici econòmic 2000, el text  literal de la 
qual es el següent: 
 

“Arran de la presentació dels Pressupostos de la Generalitat al 
Parlament de Catalunya per al seu tràmit de discussió i aprovació , la Junta 
Directiva de la Unió de Consells Esportius de Catalunya (d'ara endavant 
UCEC) ha constatat que el govern català proposa una dotació per a atendre el 
desenvolupament de l'esport escolar totalment insuficient. Aquesta actitud 
demostra, novament, la manca de sensibilitat d'aquest govern, i posa de 
manifest el greu incompliment de les promeses fetes pels seus consellers. 
Promeses que feien referència al compromís del govern de la Generalitat 
d'actualitzar i dignificar l'aportació de recursos cap a un component 
fonamental del nivell esportiu d'un país com és el foment de l'esport en edat 
escolar. 

 
Malgrat la xifra que apareix consignada mostri, en relació al 

pressupost anterior, un augment de 75 milions de pessetes, això no es 
tradueix, en cap cas, en un augment real de la dotació per al programa de 
l'esport escolar. Aquest augment correspon al traspàs d'una partida finalista 
inclosa al pressupost de la Secretaria General de l'Esport, dins el seu 
programa multimèdia. Tot plegat sembla, doncs, un intent d'engany per a 
camuflar una nova retallada pressupostària, que és encara més greu si tenim 
en compte que, des de l'any 1995, els recursos destinats per la Generalitat 
venen patint una important reducció. Aquesta situació obliga als Consells, als 
Ajuntaments i a les famílies dels joves esportistes a sufragar el 80% de les 
despeses necessàries per a mantenir aquesta activitat". 

 
Atès que aquesta proposta no només contribuiria a paliar els 

recursos destinats pels Ajuntaments, Consells Comarcals i les famílies dels 
joves esportistes , sinó que també seria una contribució al foment de l'esport 
escolar com a fonament de la formació dels joves. 

 
Per tot això, la Comissió Informativa de l’Àrea de Serveis a la 

persona, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Demanar al govern de la Generalitat, i en concret als seus 

representants el conseller de Cultura Sr. Jordi Vilajoana, i el Secretari General 
de l’Esport, Sr. Pere Sust, que compleixin les promeses fetes a la junta de la 
UCEC, d’actualitzar l’aportació de la Generalitat a l’esport escolar, de manera 
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que s’inverteixi la proporció actual, en què la Generalitat hi aporta només el 
20% mentre que els consells, ajuntaments i famílies han d’aportar el 80% del 
total. 

 
Segon.- Demanar al govern de la Generalitat que esmeni la dotació 

de la partida destinada a la promoció de l’esport escolar, amb un augment de 
90 milions de pessetes, que són els recursos que els consells esportius han 
deixat de percebre des de la important retallada soferta l’any 1995. 

 
Tercer.- Demanar als grups parlamentaris que donin suport a 

aquesta petició, i que la defensin en les sessions de discussió del pressupost 
de la Generalitat. 

 
Quart.- Fer arribar aquest acord al President de la Generalitat, als 

consellers d’Economia, Finances i Planificació i de Cultura, i als Presidents del 
grups parlamentaris de CIU, PSC-CPC, PP, ERC i IC-EV, abans de l’inici de la 
discussió i aprovació dels pressupostos. 

 
Cinquè.- Comunicar els antecedents acords als interessats, 

mitjançant certificats de la secretaria general, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de Serveis 
a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, es fa una explicació de la 
proposta, manifestant que, de fet, va ser un dictamen del conjunt de la 
Comissió Informativa, perquè tots hi vam estar d’acord, en el contingut, i fa 
referència a aquella disminució o reajustament pressupostari que es va fer 
amb les partides de jocs escolars l’any 96. Ara es demana que compleixin el 
compromís que van adquirir en exercicis posteriors d’incrementar aquesta 
partida amb 90 milions de pessetes. 
 
 Aquest any hi havien fet una cosa que pretenia ser aquella 
compensació però que al final s’ha vist que era en detriment de partides 
pròpies del Departament d’Esports, i ha estat un clam unànime de tots els 
consells que això es pugés rectificar.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 12.- Donar conformitat a la modificació del beneficiari final de 
la subvenció atorgada a Jinotega d’un import de 4.828.353,- pessetes, 
equivalent a 29.018,99 euros, en el sentit de què en lloc de ser la 
Comissió Gestora de la Sociedad Civil Jinotegana, és la Asociación de 
Educación y Comunicación La Cuculmeca. 
 
 DICTAMEN 
 

 “Vist l'acord del Ple de data 9 de desembre de 1998, pel qual 
s’atorgà  una subvenció finalista de 4.828.353,-  pessetes, equivalents a 
29.018,99 euros al Municipi de Jinotega, República de Nicaragua, ciutat 
afectada per l'huracà "Mitch". 
 
 Atès que donada la confusa situació i per tal de fer arribar, amb 
caràcter d'emergència aquest ajut, pel mateix acord es va ordenar el seu 
pagament a l'entitat Cooperacció, la qual justificaria la utilització dels fons, 
mitjançant l'acreditació del seu lliurament a la Comisión Gestora de la 
Sociedad Civil Jinotegana i l'informe corresponent. 
 
 Vist que l'entitat Cooperacció va presentar l'informe corresponent a 
la utilització dels fons en el "Projecte de Construcció d'Habitatges a Jinotega" i 
que mitjançant escrit la Directora de l'esmentada entitat  manifesta que degut 
a causes de divisions internes de la Comisión Gestora de la Sociedad Civil 
Jinotegana, l'import d'aquesta subvenció es va lliurar a l'Asociación de 
Educación y Comunicación "La Cuculmeca". 
 
 Atès l'informe emès pel Cap del departament tècnic de Relacions 
Ciutadanes, de data 21 de març de 2000, que diu que sembla raonable el 
canvi de beneficiari final de la subvenció, ja que si l'objecte d'aquesta era fer 
arribar, amb caràcter d'emergència i de manera fiable, l'ajut als més 
damnificats i, en el moment de l'atorgament, la confusa situació a la zona feia 
imprescindible trobar un interlocutor local vàlid i que si l'organització 
Sociedad Civil Jinotegana es va fragmentar amb posterioritat a l'atorgament de 
l'esmentada subvenció, allò que va fer Cooperacció és pot considerar lògic i 
afegeix que la nova contrapart local "La Cuculmeca" es una ONG local amb 
experiència i que formava part de l'entitat de segon grau anomenada "Sociedad 
Civil Jinotegana" i proposa l'aprovació de la modificació del beneficiari final de 
la subvenció i de la justificació d'aquesta.  
 
 Atesa la necessitat de donar conformitat a la modificació de 
beneficiari final de la subvenció, amb caràcter previ a l'aprovació de la 
justificació de la mateixa. 
 
 Vist l’article 23 del Reglament Regulador de l’Activitat de Foment de 
l’Ajuntament  de Cornellà de Llobregat i els seus Organismes Autònoms que 
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diu que l’alteració de les condicions que van determinar la concessió de la 
subvenció, pot donar lloc a la modificació de la resolució del seu atorgament. 
 
 Per tot això, L'Alcalde-President, proposa a l'Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Donar conformitat, pels motius assenyalats a la part 
expositiva dels presents acords, a la modificació del beneficiari final de la 
subvenció atorgada a Jinotega d'un import de 4.828.353,- pessetes, equivalent 
a 29.018,99 euros en el sentit de que en lloc de ser la Comisión Gestora de la 
Sociedad Civil Jinotegana, es la Asociación de Educación y Comunicación "La 
Cuculmeca". 
 
 Segon.- Aprovar la justificació de la subvenció esmentada. 
 
 Tercer.- Comunicar a l'interessat els acords adoptats  pel seu 
coneixement i efectes.” 
 

 

PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de Serveis 
a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, es fa una explicació de la 
Moció, manifestant que d’això ja fa mesos que vam parlar. Crec que ho 
recordareu, però l’expedient ho vàrem tenir finalitzat després de la Comissió 
Informativa. Com recordareu, assenyala, són aquells diners que enviàrem com 
ajut urgent a Nicaragua després de l’huracà Mitch. Inicialment era atorgat a la 
Comissió Gestora de la Societat Civil Jinotegana, però ja en aquell moment 
ens van dir que canviarien el receptor de la subvenció per operativitat i per 
rigor també amb la distribució dels ajuts, i finalment va ser receptora 
l’associació “La Cuculmeca”, que és una associació participada d’un conjunt 
d’entitats. Nosaltres ho vàrem acceptar, i, ara cal que el Ple aprovi aquest 
canvi de destinatari per poder acceptar també la justificació de la subvenció. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, sobre l’impacte ambiental 
de les obres. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “És evident que les grans obres tenen un considerable impacte 
ambiental sobre el terreny a on es realitza i el seu entorn: el moviment de 
terres, l’eliminació d’elements d’un determinat valor (edificis, arbres, etc) i, per 
suposat, una influència negativa per al Medi Ambient i per a algunes 
persones. 
 
 A Cornellà s’estan realitzant obres que comporten les esmentades 
conseqüències i hi ha previstes, per als propers anys, portar a termini altres 
de considerable transcendència, que modificaran el paisatge i els usos. 
 
 No tenim informació de que, en els diferents planejaments i obres 
desenvolupades fins avui, s’hagin fet els corresponents estudis d’impacte 
ambiental,  les conseqüències de les quals han deixat la seva empremta, no 
sempre positiva. Per tot això, 
 
 Proposem: 
 
 Primer.- Que, en aquelles obres que s’estan realitzant, com la zona 
Alps, en les que encara existeixen elements d’un considerable valor, s’estudiïn 
i apliquin els necessaris mitjans per evitar danys innecessaris i evitables. 
 
   Segon.- Que abans d’iniciar els treballs de planificació i execució 
dels futurs projectes, s’encarreguin a empreses i organismes de reconeguda 
competència, l’estudi de impacte ambiental que, no dubtem, és una obligació.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA,  es fa una explicació de la Moció manifestant que, deixant 
de banda que es donen una sèrie de raons i d’antecedents, pel que fa a 
qualsevol obra d’una certa envergadura, no fa falta que sigui una obra 
impressionant, sinó d’una envergadura relativa de les que a Cornellà hi ha 
projectades, doncs suposen, un impacte ambiental considerable. Des del propi 
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moviment de terra, l’eliminació d’elements de determinat valor, com  edificis, 
arbres i les conseqüències també des de altre punt de vista per a la fauna, etc. 
 
 Tot això és, d’alguna manera, una pèrdua de biodiversitat, i com a 
conseqüència de tot això, la proposta és com en el primer punt s’indica també 
per a la zona Alps, i som conscients de què això, en aquest moment, ja 
pràcticament no té sentit, sobretot, quan se’ns ha informat que alguns arbres, 
en concret aquella alzina de la que hem fet una defensa, penso que és 
important que sigui respectada. Però, en general, el que demanem és que 
abans d’iniciar qualsevol treball de projectes futurs, s’encarregui a una 
empresa o a un organisme de reconeguda competència l’estudi d’impacte 
ambiental, i, diem que no dubtem que és una obligació, encara que legalment 
no ho sigui moralment i mediambientalment sí que ho és. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que l’Equip de Govern no té per costum allò que es diu “llançar-nos 
floretes”, més bé, tot el contrari. Som conscients que en ocasions cometem 
errors i en aqueix sentit tenim també la humilitat, quan així ho creiem, de 
reconèixer-ho, però se’m permetrà en aquesta ocasió que no pugui assumir ni 
el que està escrit, ni la filosofia que hi ha darrera. Nosaltres tenim una 
estimació enorme per aquesta ciutat, és a dir, podem fer-lo millor o pitjor,  
però aquesta ciutat la volem com el qui més, i per tant no acceptarem un 
discurs en el que sembla ser que per part de l’acció municipal s’entra en 
determinats polígons de la ciutat com un “destroller”,  sense anar amb  
compte per aquelles coses que tenen un valor històric natural i, sobretot, 
deixant després de l’actuació una ciutat millor en la gran majoria dels casos. 
 
 A la zona Alps, que és un polígon que té un alt valor ciutadà, estem 
pensant en fer una guarderia pels nens de la ciutat millor de la que tenim 
avui, fer habitatge de lloguer per a gent jove i  per a famílies amb ingressos per 
sota de la mitjana, que es facin uns nous jutjats, una nova delegació 
d’Hisenda i un par de dos hectàrees  il·luminat amb energia fotovoltaica, la 
més sostenible de les energies, segons diuen els experts. Per tant no puc 
acceptar que no estiguem fent un treball absolutament acurat en aqueix 
sector, però, a més diré que hi havien unes palmeres que tenien un valor 
històric, es van agafar i es van traslladar i es van respectar d’altres. Hi havia 
una xemeneia,  que jo que visc al costat, passo cada dia per aquell lloc i em 
pregunto si ho estem fent bé deixant la xemeneia, però que representa una 
part de la nostra història i hem apostat per aquella xemeneia, conservar-la i 
recuperar-la. 
 
 Hi havia una alzina, que té desenes d’anys, i hem trobat la fórmula 
per mantenir-la. I aquest és un dels pocs ajuntaments que es gasta els diners 
emportant-se arbres d’un lloc a un altre de la ciutat, per no tallar-los quan 
tenen un valor. Per tant, crec que estem sent tremendament curosos amb el 
treball que estem fent. 
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 L’altre element amb el qual sembla que no estem sent primmirats és 
el del patrimoni arquitectònic municipal, i, de nou haig de dir que discrepo 
profundament. Hem restaurat entre tots el Castell, es va restaurar al seu dia 
la Rectoria, tenim en projecte restaurar Can Suris. Tot això són processos i 
projectes que costen centenars, de milions de pessetes, i, a més a més, 
anuncio avui que l’Ajuntament ha pres possessió de la Masia de Can Manso 
que té habitants, que també estava en el Catàleg. Estem fent un treball de 
recuperació del nostre patrimoni i crec que és esforç de tots, ja que tampoc 
ens volem arrogar cap exclusiva. 
 
 Tot seguit intervé novament el Sr. Flórez, per manifestar que no sap 
si el Sr. Morlanes  està contestant el text concret de la Moció, sobretot pel que 
fa a la zona d’Alps, a la qual s’esmenta en el primer punt, perquè, on diem 
aquí que s’han fet coses contra el Patrimoni?. Aquí donem uns arguments de 
caràcter general, i diem que és evident que les grans obres tenen un 
considerable impacte ambiental, i per tot això plantegem els dos punts 
concrets, per aquelles obres que s’estan realitzant, i en la zona Alps ja he dit 
posteriorment, que potser tenint en compte com està no té sentit.  
 
 Això l’únic que suposa és una petició, una recomanació o un prec, 
perquè això es faci en nom d’aqueixa sostenibilitat que diem. Hi ha coses que 
es podríem fer  i s’han de fer d’altra manera, i és això el que es pretén. Aquí no 
traurem ara moltes coses que han sortit en altres moments i que cadascú 
defensa el seu punt de vista, per tant m’estranya la teva resposta. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor 
Joan Tardá i Coma, per manifestar que per part del seu Grup consideren que 
no es contradiu el contingut de les dues demandes que fa la Moció d’EUiA, 
amb el que ha respost el Tinent d’Alcalde, i a més a més, molta part del que ha 
dit nosaltres compartim, i considerem que és veritat, però una cosa no treu 
l’altra. És a dir, no entenem que sigui contradictori allò que es demana i la 
manera en què s’actua, de manera que considerem lògic, raonat, el que es 
demana a la Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que segurament hi ha també un problema, que és l’expressió 
d’un concepte que és legal i obligatori d’acord amb les lleis: l’estudi d’impacte 
ambiental,  que en la nostra legislació, és aplicable a determinades obres, i la 
llei ja ho preveu. 
 
 Intervé la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, senyora Carmen 
Romero, assenyalant que entén que la filosofia que pretén el company  d’EUiA, 
és la filosofia de què es tingui en compte aqueix criteri i que estigui present 
sempre la protecció al medi ambient i a les persones, però no dubto que en 
cap moment això no es faci, i que, a més, per Llei, en aquest moment per 
determinades obres d’unes dimensions concretes és obligatori fer-lo. 
 
 Els estudis medi ambientals poden afectar a diferents factors, al 
soroll i a altres tipus de coses, i crec que es fan, però  crec que està bé que ho 
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recordi, encara que crec que és conegut per l’Equip de Govern, i, per tant, no 
podem votar a favor. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que això s’està fent ja així. Per exemple també per la restauració 
del Castell pel tipus de projecte que és, hi ha una legislació específica, que ha 
obligat a fer durant un temps diferents treballs previs que eren, per exemple, 
d’arqueologia. Ateses les característiques de l’edifici la Llei obliga a fer-les, i 
amb els estudis d’impacte ambiental passa també el mateix.                              
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; i, dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal Socialista sobre els pressupostos 
de la Generalitat de Catalunya. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “En els darrers mesos el Ple  de l’Ajuntament ha pres diferents 
resolucions relacionades amb la situació del món de l’ensenyament  i de la 
sanitat a la nostra ciutat. En concret, aquests acords  feien referència a la 
creació de noves places escolars de 0 a 3 anys d’edat per part de la Generalitat 
de Catalunya.  Així mateix s’ha sol·licitat la construcció de noves aules i l’inici 
d’obres compromeses de rehabilitació d’edificis escolars, així com la millora 
dels recursos destinats a l’ensenyament secundari. Pel que fa a l’àmbit de la 
sanitat hem demanat el trasllat del CAP del barri Gavarra per tal  que s’ubiqui 
al Centre Garcia Nieto. 
 
 Ara, el Govern de la Generalitat ha presentat al Parlament de 
Catalunya el projecte dels Pressupostos per aquest any. Una vegada 
analitzada la documentació proposada pel Govern i davant l’aprovació inicial 
d’aquest projecte del pressupost, el qual ha tingut el suport dels vots del Partit 
Popular, creiem oportú demanar als grups parlamentaris que, en el procés de 
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debat  i presentació d’esmenes als pressupostos, tinguin en compte les 
demandes sobre les necessitats a la nostra ciutat i demanem la  incorporació 
de les partides pressupostàries corresponents  per tal d’anar reduint els 
dèficits que afecten als àmbits de l’ensenyament i la sanitat. 
 
 Per tot això, el grup municipal socialista proposa al Ple l’adopció 
dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Manifestar que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat de 
forma voluntària és l’única administració que té oferta d’escoles bressol a la 
nostra ciutat i que, per tant,  considerem que la Conselleria d’Ensenyament hi 
hauria d’incloure als seus pressupostos d’aquest any les partides suficients 
per tal d’iniciar la concreció del pla de desplegament de noves escoles bressol 
presentat per aquest Ajuntament. Així mateix demanem que s’incrementin les 
partides pressupostàries que afectin a l’ensenyament secundari per tal 
d’ampliar i modernitzar els recursos destinats a aquest àmbit.  
 
 Segon.- Incloure dins les partides d’inversió de la Conselleria 
d’Ensenyament la construcció de  noves aules al C.P. Dolors Almeda, la 
rehabilitació  íntegra de l’edifici del C.P. Torres i Bages i la remodelació parcial 
de l’edifici del C.P. Alexandre Galí. 
 
 Tercer.- Incloure dins les partides d’inversió de la Conselleria de 
Sanitat el trasllat del CAP ubicat al barri Gavarra als espais previstos al 
Centre García Nieto. 
 
 Quart.- Donar trasllat dels presents acords a la Conselleria 
d’Economia i Finances, a la Conselleria d’Ensenyament, a la Conselleria de 
Sanitat i als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya.”   
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Portaveu del 
Grup Municipal del PSC,  es fa una explicació de la Moció, manifestant que el 
motiu de portar aquest tema al Ple es fonamenta en dues qüestions. La 
primera és que una vegada analitzats els avant projectes i l’aprovació inicial 
dels pressupostos, de les partides pressupostàries que hi havia en les diferents 
conselleries, vàrem detectar que alguns acords  que vàrem prendre en aquest 
Ple, de forma unànime, no estaven contemplats. Per això considerem que ara 
que estem en el tràmit de poder presentar esmenes i debat dels Grups 
Parlamentaris en els pressupostos de la Generalitat, consideràvem oportú que 
almenys tres temes que nosaltres hi havíem plantejat amb bastant claredat 
relacionats amb el tema de l’educació, i amb el tema de la sanitat, tornés a 
manifestar-se la postura del Municipi sobre coses que ens afecten dia a dia. 
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 Potser, la més important és la que fa referència al tema de les 
escoles bressol, nosaltres no tan sols hem manifestat que volem escoles 
bressol per part de la Generalitat, sinó que hem manifestat de forma precisa, 
mitjançant un pla, hem comptabilitzat les nostres necessitat. Per tant, no és 
una qüestió simplement que hem aixecat la ma, sinó que abans ja s’ha fet una 
anàlisi d’aquesta situació. 
 
 A l’últim Ple, vàrem fer també una Moció sobre el tema de 
l’ampliació del col·legi públic Dolors Almeda, i, pel que fa  a temes d’educació, 
també aprovàvem una relacionada amb el tema de l’ensenyament secundari, i 
pel que fa a la sanitat fa referència a una situació que ja clama al cel, perquè 
ja fa anys que estan cedits els locals perquè es traslladi el Centre d’Atenció 
Primària del barri de Gavarra, al Centre Joan García Nieto, i això veiem que no 
està tampoc contemplat d’una forma molt concreta en els pressupostos de la 
Generalitat.  
 
 Fonamentalment aquesta és la intenció d’aquesta Moció, no té cap 
altra, només recordar tots els acords que hem pres en aquest Ple, i traslladar-
lo als diferents Grups, ja que, ara que s’està realitzant la discussió dels 
pressupostos, doncs puguin ser traslladats a les partides pressupostàries 
corresponents. 
 
 A continuació intervé la Sra. Carmen Romero López, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’IC-V, per manifestar que el seu Grup està totalment 
d’acord amb aquesta Moció i creiem que,  fins i tot, podria ser de tots els 
Grups de l’Ajuntament. En tot cas, aquestes mateixes consideracions i 
aqueixos mateixos punts, els hem proposat al nostre Grup Parlamentari, 
perquè fessin la demanda d’incloure’ls en els pressupostos de la Generalitat. 
 
 Quan el nostre Grup Parlamentari ens ha demanat coses que es 
podien aportar des de Cornellà, hem coincidit en donar  els mateixos punts, 
per tant estem totalment d’acord, i tan de bo que fos una proposta de tothom 
perquè són coses que ja han estat aprovades al Ple  i eren de consens. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que per part del seu Grup, estan 
absolutament d’acord, tan sols, indica, com sempre, mantenim recels respecte  
a quin és el sostre de la reivindicació. És a dir, molt ens temem que ens 
limitarem,  a arribar als nostres Parlamentaris la posició de l’Ajuntament, cosa 
que nosaltres també hem tingut cura de fer,  protestarem al Parlament, es 
presentaran esmenes hi haurà la votació, i res més. I, nosaltres, a més a més, 
parlo aquí perquè ja vam dir-ho al Consell Municipal, no estem d’acord amb 
que la reivindicació es quedi aquí, i prou, i, volem exigir a l’Alcaldia, i als grups 
majoritaris i a l’Ajuntament, que, a més a més, encapçalin, popularitzin i 
divulguin aquesta reivindicació. 
 
 No pensem conformar-nos només amb això, continua manifestant el 
Sr. Tardà, des de la nostra veu petita i feble. Nosaltres ja vam fer una 
demanda a la Regidora d’Ensenyament, que em va dir que hi havia una reunió 
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de l’Alcalde amb la Consellera d’Educació i que aleshores ens explicaríeu 
quins són els termes en què s’ha quedat. Aquí hi ha una bola que roda, 
almenys pel que fa a les inversions d’ensenyament, que no faran, i, a més a 
més, ja queda reflectit en el projecte dels pressupostos, i per això nosaltres 
volem donar suport absolut en aquest sentit, però, a més a més, tard o d’hora, 
i més aviat d’hora que no pas tard, hauríem de tornar a parlar a veure com o 
fem per denunciar aquesta situació. 
 
 No n’hi ha prou només amb plantejar-ho davant del Parlament, 
presentar les esmenes i prou, és a dir,  també ens agradaria, en algun moment 
determinat, parlar d’això.       
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup, al seu 
moment, quan es van presentar per separat, també va estar d’acord perquè 
creiem que són coses suficientment importants per a la ciutat, i suposo que 
són qüestions de pressupost que no es duguin a terme amb la velocitat que 
nosaltres voldríem, però, estem d’acord en reclamar-ho les vegades que faci 
falta. 
 
 A continuació  intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que el  Grup  
Parlamentari del PP en el Parlament, ha presentat una proposta no de Llei,  a 
la qual em sembla que  tots els grups han donat el seu suport, pel que fa a 
l’ampliació de places del Col·legi Dolors Almeda, per tant, estem disposats a 
parlar amb la nostra gent al Parlament, i fer tot el que sigui necessari perquè 
això s’aprovi. 
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que com sigui que ha hagut un suggeriment de què si tots estàvem 
d’acord, fos una Moció de tothom, per la nostra part no hi ha cap 
inconvenient, en què consti com una Moció de tothom.     
 
 
 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 
 “En els darrers mesos el Ple  de l’Ajuntament ha pres diferents 
resolucions relacionades amb la situació del món de l’ensenyament  i de la 
sanitat a la nostra ciutat. En concret, aquests acords  feien referència a la 
creació de noves places escolars de 0 a 3 anys d’edat per part de la Generalitat 
de Catalunya.  Així mateix s’ha sol·licitat la construcció de noves aules i l’inici 
d’obres compromeses de rehabilitació d’edificis escolars, així com la millora 
dels recursos destinats a l’ensenyament secundari. Pel que fa a l’àmbit de la 
sanitat hem demanat el trasllat del CAP del barri Gavarra per tal  que s’ubiqui 
al Centre Garcia Nieto. 
 
 Ara, el Govern de la Generalitat ha presentat al Parlament de 
Catalunya el projecte dels Pressupostos per aquest any. Una vegada 
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analitzada la documentació proposada pel Govern i davant l’aprovació inicial 
d’aquest projecte del pressupost, el qual ha tingut el suport dels vots del Partit 
Popular, creiem oportú demanar als grups parlamentaris que, en el procés de 
debat  i presentació d’esmenes als pressupostos, tinguin en compte les 
demandes sobre les necessitats a la nostra ciutat i demanem la  incorporació 
de les partides pressupostàries corresponents  per tal d’anar reduint els 
dèficits que afecten als àmbits de l’ensenyament i la sanitat. 
 
 Per tot això, tots els Grups Municipals proposen al Ple l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Manifestar que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat de 
forma voluntària és l’única administració que té oferta d’escoles bressol a la 
nostra ciutat i que, per tant,  considerem que la Conselleria d’Ensenyament 
hauria d’incloure als seus pressupostos d’aquest any les partides suficients 
per tal d’iniciar la concreció del pla de desplegament de noves escoles bressol 
presentat per aquest Ajuntament. Així mateix demanem que s’incrementin les 
partides pressupostàries que afectin a l’ensenyament secundari per tal 
d’ampliar i modernitzar els recursos destinats a aquest àmbit.  
 
 Segon.- Incloure dins les partides d’inversió de la Conselleria 
d’Ensenyament la construcció de  noves aules al C.P. Dolors Almeda, la 
rehabilitació  íntegra de l’edifici del C.P. Torres i Bages i la remodelació parcial 
de l’edifici del C.P. Alexandre Galí. 
 
 Tercer.- Incloure dins les partides d’inversió de la Conselleria de 
Sanitat el trasllat del CAP ubicat al barri Gavarra als espais previstos al 
Centre García Nieto. 
 
 Quart.- Donar trasllat dels presents acords a la Conselleria 
d’Economia i Finances, a la Conselleria d’Ensenyament, a la Conselleria de 
Sanitat i als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya.”   
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
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 3.- Moció del Grup Municipal Socialista per a la sol.licitud de 
modificació legislativa que afecta a ciclomotors. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “La Llei de Trànsit, Circulació de Vehicles a Motor i Seguretat Vial 
estableix en el seu articulat la previsió d’una sèrie de normes de 
desenvolupament que concreten les diferents àrees temàtiques relacionades 
amb el trànsit de vehicles i la seguretat vial. 
 
 Una d’elles es el RD 2042/94, pel qual es regula la inspecció tècnica 
de vehicles i en què s’imposa un control més estricte i uns períodes més curts  
en les inspeccions, adequant-se a les legislacions dels països de la UE i fent 
menció que aquest fet era possible a causa de la millora i ampliació de la 
xarxa nacional d’estacions d’ITV. 
 
 El Reglament General de Conductors, RD 772/97, modifica el 
sistema de permisos de conducció per compatibilitzar-lo amb l’àmbit europeu. 
Això implica un canvi tant en les classes de permisos com en les proves 
d’aptitud i psicofísiques per a obtenir-lo, endurint l’obtenció en alguns tipus 
de permisos com els de transport de matèries perilloses o introduint 
l’obligatorietat de la prova psicotècnica per a les llicències de ciclomotors. 
Una altra de les novetats d’aquest Reglament és la regulació del registre de 
conductors i infractors. 
 
 El Reglament General de Vehicles, RD 2822/98, tracta 
d’harmonitzar  la variada legislació en matèria d’homologació de tipus, equips i 
peces de vehicles a motor per al reconeixement recíproc amb la resta de països 
de la U.E.. Aquest Reglament també obliga a inscriure tots els vehicles en el 
registre general de la Prefectura Central de Trànsit, introduint-hi la novetat de 
l’obligació de matricular els ciclomotors i inscriure’ls en aquest registre. 
 
 Tota aquesta legislació i d’altres, que sens dubte són una  avenç de 
cara a assolir cotes de seguretat més altes, tot i així no són capaces d’articular 
un mecanisme eficaç per controlar una problemàtica generalitzada a totes les 
ciutats, siguin grans o petites, derivada de la circulació de ciclomotors. 
 
 El ciclomotor està particularment vinculat a la joventut ja que és el 
primer vehicle que els  possibilita accedir al món de la circulació autònoma 
amb motor des dels catorze anys. Tot i que el Reglament de conductors 
contempla la realització d’una prova de coneixements i una prova psicofísica, 
no obstant això no obliga a realitzar una prova de domini del vehicle. 
 
 Tal com diu el Reglament General de Vehicles, ciclomotor és el 
vehicle de dues rodes o tres rodes, proveït d’un motor de cilindrada no 
superior a 50 cc si és de combustió interna, i amb una velocitat màxima per 
construcció no superior a 45 km/h. Tot i això porta a un gran nombre de 
conductors a intentar aconseguir, ja sigui per sí mateixos o mitjançant els 
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tallers mecànics, una velocitat més ràpida del seu vehicle, fent una 
modificació de peces i sistemes originals corresponents a la seva homologació 
per altres capaços d’alterar les seves característiques inicials. 
 
 És evident que aquesta intervenció en els mecanismes propis del 
vehicle deriva en un augment de la inseguretat a l’hora de conduir, ja que com 
que hi ha un desequilibri en les característiques tècniques poden augmentar el 
risc d’accident, augmentar l’emissió de gasos contaminants o produir-se un 
nivell de soroll superior al permès. 
 
 L’alteració de les característiques originals dels vehicles homologats 
està prohibida i castigada, i per al control d’aquestes infraccions es necessita 
personal i mitjans especialitzats com en el cas de les estacions d’ITV. Tot i 
això, segons la normativa, els ciclomotors no estan obligats a sotmetre’s a 
aquestes inspeccions i és per això que aquest control no s’exerceix  per part de 
ningú, a excepció de les Policies Locals o la Guàrdia Civil, que en poblacions 
de gran nombre d’habitants poden disposar de personal que realitzi 
mesuraments de nivells de sorolls  o d’emissió de fums, sense aprofundir més 
en el control de peces o equips que poguessin haver estat modificats. 
 
 El Reial Decret 2042/94 que regula la inspecció tècnica de vehicles 
no inclou l’obligació de la inspecció periòdica per als ciclomotors ( encara que 
l’art.2.1 diu que “el Reial Decret serà d’aplicació a tots els vehicles matriculats 
a Espanya”, i a partir de l’any 98 el Reglament de vehicles recull la 
matriculació de ciclomotors ), i tampoc la inspecció tècnica unitària prèvia a la 
matriculació; tot això produeix que gran quantitat de models de ciclomotors 
surtin a la circulació des del punt de fabricació sense complir allò establert pel 
Reglament General de Vehicles així com la resta de legislació referent a 
homologacions. 
 
 Així, és freqüent trobar a  joves de 14 anys conduint un ciclomotor 
just acabat de sortir de la fàbrica que corri a una velocitat en pla superior als 
45 km/h  (arribant a doblar-los ) que són els preceptius, superant el pes 
màxim del vehicle, establert en 60 Km i emetent un nivell de soroll superior 
als 92 db mínims autoritzats. 
 
 Així mateix gran part dels accidents patits pels grups de població 
jove recau sobre els conductors de vehicles de dues rodes i en particular sobre 
els ciclomotors.  
 
 Per tot això el grup municipal socialista proposa al ple municipal 
l’adopció dels següents acords: 
 
 Primer.- Sol·licitar la modificació del Reglament General de 
Conductors perquè, dintre de les proves necessàries per a l’obtenció de la 
llicència de conducció, s’introdueixi una prova pràctica de conducció de 
ciclomotor.  
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 Segon.- Sol·licitar la modificació de l’actual legislació reguladora de 
la inspecció tècnica de vehicles per tal que: 

 
• Sigui obligatòria la inspecció tècnica unitària prèvia a la 

matriculació, de manera que tots els ciclomotors surtin de fàbrica 
seguint les característiques d’homologació. 

 
• Sigui obligatòria la inspecció tècnica periòdica amb intervals 

semblants als de les motocicletes de cilindrada superior i per tant 
es substitueixi el certificat de característiques pel model de fitxa 
tècnica similar a la resta de vehicles amb possibilitat d’anotacions 
de les successives inspeccions. 

 
• S’amplií la xarxa d’estacions d’ITV i si s’escau es modifiquin els 

sistemes de treball per poder assumir la inspecció del parc de 
ciclomotors. 

 
 
 Tercer.- Donar trasllat del present acord al Ministeri d’Interior del 
Govern Espanyol, i als grups parlamentaris del Congrés dels Diputats.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Portaveu del 
Grup Municipal Socialista  es fa una explicació de la Moció, manifestant que 
aquesta  és una Moció  que s’està treballant fa bastant temps, i, a més, és 
curiós perquè avui a la Premsa sortia també una reflexió d’un jutge sobre 
aquest tema dels ciclomotors i el seu impacte, que en aquests moments està 
havent al nostre entorn. 
 
 Nosaltres ja portem molt de temps realitzant aquestes campanyes, 
sobretot, ara a l’estiu, mitjançant la Guàrdia Urbana, amb mesures 
sonomètriques, controlar la  modificació de les alteracions que fa el jovent en 
els seus ciclomotors, però creiem que ha d’haver altres instruments que es 
preveiessin dins la Llei perquè pugem aturar aquest tema des de l’inici, i no 
cada vegada que es vagin produint modificacions dels ciclomotors, haguem 
d’estar fent campanyes d’aquest estil. 
 
 La Moció fa referència fonamentalment a tres coses: una, que ja 
s’ha imposat, que és tema del test psicològic, però creiem que s’ha d’ampliar 
també a un test tècnic. 
 
 Una altra és el tema de què els ciclomotors, des de l’inici, han de 
tenir una certa inspecció que garanteixi que no es puguin alterar. 
 
 I, també que aquests vehicles hagin de passar les ITV i els controls 
pertinents perquè, d’aqueixa forma, crec que també la gent veurà que no pot 
realitzar aquella modificació tan suggestiva que fan i sobretot les 
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conseqüències que generen, sobre l’impacte ambiental a l’estiu, que és ben 
conegut per part de tothom. 
 
 El que intentem amb la Moció és començant en els àmbits de les 
diferents associacions municipals que hi hagi una reflexió i que puguem 
d’aquí a un futur immediat promoure la modificació legislativa pel que afecta 
al tema dels ciclomotors. 
 
 A continuació intervé el Sr. Joan Tardà i Coma com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per preguntar si es té coneixença si altres municipis ja 
ho han demanat?. Sobre això contesta el Sr. Balmón que això és una reflexió 
que nosaltres portàvem fa temps, i per nosaltres la voluntat d’aquesta Moció 
és, enviar-la al poder legislatiu, i als Ministeris que tinguin competència en la 
matèria però també que les associacions municipals puguin tenir constància i  
veure quan són capaços d’encetar aquestes modificacions. 
 
 Acte segui pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que està totalment d’acord en 
què això es dugui a terme així, i, a més, crec que era quelcom que feia molta 
falta, en aquesta ciutat i en moltes altres. Efectivament, penso que en tot 
temps fan, però en especial a  l’estiu hi ha llocs on es reuneixen a altes hores 
de la nit i produeixen molèsties, per tant, això és una necessitat, i s’ha 
d’intentar, independentment de què es modifiqui el reglament, que tot el que 
aquí es demana es pugui aconseguir que hi hagi una vigilància sobretot en 
determinats punts on hi ha queixes al respecte. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup també 
estaria d’acord i que precisament, avui o ahir, el Jutjat núm. 3 ha dictat una 
sentència proposant que es canviï la Llei per exigir que   tinguin el carnet de 
conduir els conductor de ciclomotors, motivat  als accidents que provoquen, a 
part del soroll.    
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, per dir que amb la Moció estan d’acord també,  sobretot, perquè creiem que 
amb aquestes sol·licituds de modificació que es proposen, no es pretén ser 
punitius, sinó que és per l’interès dels propis conductors, o sigui, per benefici 
del propi jovent que majoritàriament són els usuaris d’aquests  ciclomotors. 
Per tant, creiem que aquesta normativa ha d’existir, i que això beneficiaria la 
salut i el benestar d’ells i de molts del vianants/es i de la resta de conductors.     
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
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 4.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la desfilada de 
l’exèrcit espanyol a Barcelona en la commemoració del dia de les Forces 
Armades. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Exposició de Motius: 
 
 Any rere any cada 27 de maig l’exèrcit espanyol celebra el dia de les 
Forces Armades amb una desfilada militar davant de les autoritats de l'Estat i 
el cap d'Estat. Tradicionalment, aquesta desfilada té lloc a Madrid. Enguany, 
però, s’ha decidit que aquesta commemoració es faci a la Diagonal de 
Barcelona amb la justificació que cal descentralitzar aquest esdeveniment. 
 
 Des de la societat civil progressista catalana, aquest fet es percep 
com un acte oposat al tarannà pacifista i de rebuig de les armes que tenen  
Catalunya i els seus habitants. Paral·lelament, l’Assemblea General de les 
Nacions Unides ha proclamat l’any 2000 Any Internacional de la Cultura de la 
Pau i ha redactat un manifest per aquest motiu –Manifest 2000-, campanya 
que pretén sensibilitzar sobre l’actual moment de rebrot de molts conflictes 
amb la voluntat de transformar la cultura  de la guerra i la violència en 
cultura de la pau i la no-violència. 
 
 Atès, doncs, que s’han aixecat moltes veus individuals, però també 
de col·lectives, en contra d’aquesta desfilada militar a Barcelona per 
considerar-la una acció ex-temporània i d’exaltació dels símbols militaristes, 
malgrat hi hagi qui per vergonya pretén justificar-la amb l’argument que avui 
dia els exèrcits també acompleixen missions de pau, des del nostre 
Ajuntament volem manifestar la nostra enèrgica protesta davant aquest 
esdeveniment. 
  
 Per això proposem prendre els següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Manifestar el nostre rebuig davant la possibilitat que se 
celebri aquesta desfilada militar a Barcelona el proper 27 de maig. 
 
 Segon.- Donar suport a les iniciatives conjuntes i pacífiques que es 
manifestin en contra de la desfilada militar. 
 
 Tercer.- Adherir-nos a la campanya que han endegat les Nacions 
Unides, tot deixant palès el caràcter no bel·ligerant i en favor de la pau del 
nostre poble. 
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 Quart.- Fer extensible aquest acord a l’Ajuntament de Barcelona, al 
Govern Civil de Barcelona, al Govern de la Generalitat i al Parlament de 
Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC,  es fa una explicació de la Moció manifestant que en 
definitiva, és un redactat que només pretén fer palès, posar sobre la taula fets 
que avui dia són sortosament assumits per la immensa majoria,  sobretot de 
la joventut de Catalunya: que una desfilada militar, avui dia, és un espectacle 
passat de moda,  i que, a més a més, xoca amb els aires progressistes que avui 
dia respiren, sobretot, la gent jove. En definitiva entenem que no hi ha altre 
contingut polític que el que exposa la crida als valors de la cultura de la pau. 
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que està totalment d’acord amb 
aquesta Moció i amb l’esperit que desenvolupa. També disposem, assenyala, 
d’una modificació facilitada per la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, el qual 
considerem que també és assumible per aquesta Moció, perquè, fins i tot, 
creiem que és una cosa que no té sentit de ser.  
 
 Si les forces armades, com altres organismes, volen celebrar el dia 
de la seva organització o de la seva institució, doncs que ho celebrin, però no 
cal per això fer una desfilada que és, d’alguna manera, una manifestació de tot 
un seguit d’armament, de materials etc. que indueixen o, com a mínim, és una 
valoració en positiu d’això que tenim, i pel que s’ha de lluitar és perquè no 
facin falta aquests exercits. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup estaria 
d’acord amb la Moció i també amb la proposta d’esmena que presenta IC-V, 
perquè aquest any, indica, diuen que és l’any internacional de la pau i suposo 
que amb actes així, realment no sé si això es demostra, per la qual cosa, en tot 
cas s’hauria de substituir aquesta parada militar per un acte institucional, si 
és que volen celebrar el dia de les forces armades. 
 
 Acte seguit intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que el seu Grup creu que 
essent l’any internacional de la pau, la millor manera de celebrar la pau seria 
que no hi hagués cap guerra.  
 
 Si tots estem parlant aquí, ara, i dient el que cadascú creu que pot 
dir, és gràcies a què gaudim d’una democràcia, i aquesta democràcia hi 
hauríem de ser molt malagraïts sinó se la reconeguéssim també a l’exercit 
espanyol que va col·laborar, a l’igual que tots els partits, a la transició, i 
gràcies a això no hi va haver en aquell moment sorolls de sabres. 
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 Crec que hi haurà persones que no pensin d’aquesta manera, i jo 
les respecto de veritat, però crec que de l’exercit no ens tenim ni perquè 
avergonyir ni perquè enaltir-lo, ja que és una desfilada que s’ha fet a la resta 
d’Espanya, en diferents ciutats i ningú va protestar. Aquí, ens estranyem per 
qualsevol cosa, protestem per tot i després fem els ulls grossos i donem suport 
a desfilades d’altres gents que sí que enterboleixen la vida dels ciutadans, fan 
malbé béns dels ciutadans i no diem res. Pel que fa a l’esmena del Grup 
Municipal d’IC-V, penso que és la més encertada, però no entenc perquè no 
s’ha d’estar orgullós de l’exercit, i, si més no, sinó ens agrada, penso que no 
s’ha de privar a altres persones que sí els agrada veure un espectacle, perquè 
no deixa de ser un espectacle. 
 
 També m’agradaria dir que l’exercit espanyol no és un exercit 
pròpiament dit d’intervenció armada. Està demostrant que és, més aviat, una 
mica una ONG que col·labora en els conflictes bèl·lics, donant suport a la 
democràcia en aqueixos països, i els nostres soldats, són també els nostres 
ciutadans, per això negar aquesta possibilitat crec que és imposar la voluntat 
d’una minoria, no d’una majoria, contra la voluntat d’altres persones. La 
democràcia no crec que sigui això, i nosaltres votem en contra. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que el seu Grup, i amb tot 
l’afecte del món, Sr. Tardà, vostè, a vegades, fa anar la història com millor li 
convé. Vostè assenyala, diu en la seva Moció que estem en una societat civil 
progressista, i crec que una societat civil progressista està dins d’allò que és la 
llibertat i la democràcia. Que volen fer una desfilada? que la facin. Nosaltres 
estem a favor del Manifest 2000 i segurament si aquesta Moció sense el primer 
punt, tingués només el contingut del segon, el tercer i el quart, haguéssim 
estat a favor de la Moció, però que hi hagi una desfilada militar no ho 
considerem violent. I recordo que la Diada també té un rerefons militar, ja que 
també a Catalunya la seguim recordant pels fets que commemora. Nosaltres 
no podem votar a favor. 
 
 Pel que fa a l’esmena presentada pel Grup Municipal d’IC-V, em 
sembla lògic, però tenint en compte dins del marge que estem parlant de la 
democràcia,  que tot el que fos a nivell bèl·lic, fos destinat a altres causes més 
importants o més interessants, depenent del punt de vista. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, Sra. Carmen Romero, per manifestar que si el seu Grup ha presentat una 
esmena és d’ampliació d’un punt dels que proposa la Moció d’ERC, ja que 
creiem que és important mantenir aquest sentit de la pau i de la cultura de la 
pau, i que la gent jove, sobretot, ha d’estar educada en aquesta cultura, i s’ha 
de lluitar per aquesta cultura. Perquè? Perquè, en principi, no estaríem a favor 
dels exercits, perquè quan no hi ha exercit no hi ha guerra, tot i que, potser 
dieu que això és un principi de Gandhi i que està també passat de moda, però 
jo crec en això. 
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 Penso que el cost militar que suposa una desfilada d’aquest tipus, 
l’estem pagant entre tots, i que el cost d’un tanc suposen trenta escoles, per 
tant, en aquest moment, em decanto perquè no es facin aquestes 
ostentacions, aquestes despeses i que vagin en els pressupostos en el lloc on 
són necessaris. Tenint en compte a més, que les forces armades ja tenen dies 
específics per celebrar les seves festes, per retre homenatge públic als seus 
servidors i a les persones que han fet un determinat servei: dia de la Pasqua 
Militar, no estem dient de treure-li res, sinó que no cal aquesta ostentació, i 
que els pressupostos aquests siguin en benefici d’altres qüestions que són 
humanitàriament més importants. 
 
 Nosaltres proposem afegir al tercer punt de la Moció d’ERC, el 
següent: “demanem que les institucions militars renunciïn a dur a terme la 
desfilada militar a Barcelona, o a qualsevol altra ciutat, i que destinin el 
pressupost previst per a la seva organització a atendre les emergències 
humanitàries existents avui a l’Àfrica i, en concret, a la regió d’Etiòpia i 
Eritrea”. Aquesta és la nostra esmena, i, evidentment, nosaltres votem que sí. 
 
 Seguidament intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, 
senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que la posició del seu Grup, 
pel que fa aquesta Moció és la següent: Primer, manifestar el nostre total 
acord amb el punt tercer. 
 
 Evidentment, són dues coses diferents les que planteja la Moció, i 
nosaltres, estem totalment d’acord amb qualsevol campanya a favor de la pau. 
 
 En segon lloc crec que la majoria de nosaltres, per no dir tots, ens 
anirem a la platja però això no impedeix que siguem una mica responsables 
d’algunes decisions formals que hem anat adoptant en el passat, així és igual 
que es faci a Barcelona que a Saragossa o altre lloc, però mai s’ha manifestat 
ningú en contra de què hi hagi  aquest tipus de desfilades. 
 
 Nosaltres no creiem que l’Ajuntament de Cornellà s’hagi de centrar, 
a més, en un debat que es produirà d’aquí a uns dies dins de l’Ajuntament de 
Barcelona,  ja que la desfilada no es produeix en el terme de Cornellà sinó que 
es produeix en el terme de Barcelona. Considerem que per a no fer una 
discussió profunda sobre el paper dels exercits, o sobre la història i tradició de 
l’exercit espanyol, o el seu paper en la democràcia, si és o no una ONG, ho 
deixarem així. En tot cas, la nostra posició ha de ser de respecte a decisions 
institucionals que han pres altres administracions, i, deixar clara la nostra 
posició davant d’aquesta Moció que és més una oposició passiva que no pas 
tan activa com la de la Sra. Espinosa. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà, per manifestar que no és costum nostra de 
polemitzar, perquè entenem que tothom ja té les posicions adoptades, i, no 
pretenc ni convèncer ni ser convençut. 
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 Sí m’adreço al Grup Socialista, perquè sí que crec que hi ha una 
gran responsabilitat amb el que diu el Grup Socialista, ja que penso en 
aquests moments, hi ha un divorci cada vegada més creixent entre la gent jove 
que té inquietuds socials, que a Cornellà i a la resta de Catalunya s’ha vist 
clarament el dia que es va fer la consulta per a la condonació del deute extern, 
que bàsicament la gent que va anar a votar era gent jove, que són els que fan 
una equació directa entre el militarisme i el món tal com està organitzat. 
 
 Penso que els municipis d’esquerres tenen una gran responsabilitat 
didàctica, i, en aquest sentit que el Grup Socialista de Cornellà no estigui 
d’acord amb aquesta Moció, que el que pretén és fer didactisme, sobretot per a 
la gent més progressista, la gent més inquieta, i justament construir una 
societat que, estèticament primer, i èticament després, faci prevaler els valors 
de la pau.  
 
 I, és una desfilada d’artefactes fets per a matar, i això és així, de 
manera que nosaltres, lamento dir-ho, des de la poca força que tenim, 
donarem a conèixer la vostra posició, i la donarem a conèixer negativament i 
denunciarem que el Grup Municipal Socialista de l’Ajuntament de Cornellà, no 
està a favor d’aquesta Moció. Ho denunciarem des de la tristesa, perquè 
creiem que això, a més a més, fa augmentar encara més la separació que hi ha 
entre la gent més jove, i més activa i més crítica, malgrat siguin minoritaris i 
les institucions democràtiques. 
 
 De manera que, demanaríem que ho reconsiderèssiu. És més, si 
vosaltres proveniu de la cultura progressista que venim tots, com podeu estar 
en contra d’això?. Que es celebri en el terme municipal de Barcelona, és 
indiferent. Aquí del que es tracta és d’educar a les noves generacions, i tenim 
una gran responsabilitat. Ara bé, sinó ho veieu així ho respectem, però 
nosaltres, repeteixo, denunciarem la vostra posició, és a dir, la donarem a 
conèixer demanant que una vegada s’entengui això, algun dia canvieu 
d’opinió. Tan de bo  fos ara, perquè rectificar és de savis. També estem d’acord 
amb la proposta d’IC-V d’afegir-ho a la Moció nostra. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que li agradaria 
contestar per al·lusió al Sr. Tardà, encara que és evident que no em 
convencerà. Crec, assenyala, que el que exposa s’ho creu de veritat i per això 
haig de dir que té la meva admiració la seva ideologia, però quan parla del PP 
em dóna la sensació, de què vostès assimilen tot el que és dolent de la història 
amb el centre-dreta, i, tot el que és bo amb l’esquerra. Jo entenc, i espero que 
aquesta acció didàctica que està vostè duent a terme a Cornellà, es transmeti i 
passi a molts llocs, perquè haig de dir-li que intervencions militars molt dures, 
les ha realitzat l’esquerra també, i repressions militars molt dures s’han fet en 
la part europea de l’URS, a la zona on més repressió va haver. 
 
 De veritat celebro que vostè comenci a fer didactisme aquí a 
Cornellà, i que es vagi ampliant, perquè hi ha llocs on encara hi ha dictadures 
d’esquerres, i estan en les pàgines dels diaris tots els dies. Estaria d’acord si 
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es pogués votar la Moció per apartats amb l’esmena d’IC-V, perquè el seu 
contingut sí que l’entenc, i, que es proposés al seu moment, i d’una manera 
adequada i no ara. El que estem discutint ara, com deia el Sr. Balmón, és 
pura demagògia, perquè nosaltres no influirem res en les decisions que es 
prenen en altres llocs, i jo me n’alegraria que aqueixos diners que es gasten 
tant en desfilades com en altres coses demagògiques que se celebren aquí a 
Catalunya es gastessin també en llocs on s’està passant fam. 
 
 Al PP també hi ha gent que practica aqueixa cultura del no 
militarisme, però, entenc, que l’exercit que tenim ara a Espanya, és un exercit 
que segons el meu parer és bastant correcte. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón, per manifestar que per aclarir les coses, i 
sense fer un debat profund, sobre aquesta Moció, el Grup Socialista no és que 
estigui a  favor del militarisme. Ni amb aquesta Moció estem discutint les 
nostres polítiques que tinguem sobre defensa, perquè no crec que sigui el lloc, 
i tampoc estem parlant de la influència  de la cultura de la pau, perquè no 
guarda relació amb això, i, per tant, dir que, tot allò que es vulgui utilitzar, 
que s’utilitzi, com es fa amb moltes coses. 
 
 No obstant, quedi clar, que estem d’acord amb el punt tercer i no 
ens considerem ni més ni menys militaristes pel fet, simplement, de tractar un 
fet molt puntual, per això, prego que si fas aqueixa campanya, també tingueu 
en consideració matisos, que no són matisos que són puntualitzacions molt 
clares sobre la nostra posició.                         
           
 VOTACIÓ 
 
A) Sotmesa a votació l’esmena de la  Moció és rebutjada per majoria 
absoluta dels assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup 
Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; i, dels Regidors del Grup 
Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente, i Antonio Naranjo Hijos. 
 
B) Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª 
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Isabel Espinosa Fernández; i, dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors 
Alberto García Llorente, i Antonio Naranjo Hijos.   
 
 
 
 5.- Moció del Grup Municipal del PP, per a la prevenció de les 
actituds que promouen conductes violentes i delictives. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Una societat democràtica no pot romandre indiferent davant 
l’existència de conductes violentes per minoritàries que puguin ser. L’ésser 
humà necessita, com ser social, tenir la certesa de viure en un ambient lliure 
de perills per a la seva integritat física. 
 
 En termes generals, la violència urbana té diferents expressions, 
cadascuna de les quals genera diversos graus d’inseguretat a la població, i 
una multifactorialitat d’elements que explicarien el seu origen i 
desenvolupament. 
 
 Entenem que: 
 

• la violència és potencialment evitable 
• la violència és un producte de l’acció humana que opera sobre       

altres éssers humans. 
• la violència és èticament inacceptable, en quant importa un 

atemptat contra els drets humans de l’individu. 
 
 Amb freqüència la violència apareix com un recurs per resoldre 
frustracions i conflictes, tant en el món privat (individual i familiar) com el 
públic, generant els seus propis mecanismes de reproducció que promouen 
una cultura de violència. 
 
 Entenem que no es poden limitar les polítiques de prevenció de la 
violència, a les mesures policials, judicials i administratives, apostem per 
promoure des de l’Ajuntament de Cornellà una cultura de la convivència, el fi 
de la qual sigui la educació en valors d’integració i tolerància. 
 
 Per tant, proposem: 
 
 La creació en aquest Ajuntament d’una Comissió en la que 
participin tots els grups polítics, associacions juvenils, de veïns, AMPAS, 
professorat, assistents socials, responsables de seguretat i ordre, etc., a fi de 
promoure accions educatives adreçades a la formació de la joventut en els 
valors d’integració i tolerància. Posant el major interès en la prevenció de les 
actituds que promouen conductes violentes i delictives.”      
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP,  es fa una explicació de la Moció,  
manifestant que tenim coneixença que sectors de la nostra joventut, no és tota 
la nostra joventut, mantenen actituds violentes, conflictives, racistes i, en 
molts casos delictuoses. L’Institut de la Dona ens ha donat unes dades 
orientatives, - dic orientatives perquè les dones sabem que som poc inclinades 
a denunciar casos de maltractaments, i sobre tot quan provenen  dels fills -, 
que em semblen esgarrifoses: el 12,5% de les denúncies que s’han presentat 
de mals tractaments a dones, són produïdes pels fills, i això, ens ha portat a 
pensar que hi ha alguna cosa que no funciona, que se’ns ha escapat de les 
mans, i penso que, a banda de parlar i comentar-ho hauríem de començar a 
fer alguna cosa. 
 
 No sé des de quin marc es podria treballar el que he plantejat. He 
proposat una comissió en la que s’estudiï des de l’Ajuntament quelcom que 
també hem treballat, o hem parlat en la Comissió de Governació. Crec que 
això seria possible dins del Consell de la Joventut, o des d’una Comissió 
específica, però crec que s’hauria de debatre la creació d’alguna cosa en la que 
participin tota la gent implicada, i que es posi mans a l’obra, per intentar 
solucionar el que passa. 
 
 El Ministeri d’Educació també ens ha fet un informe sobre 
l’increment de la indisciplina, violència i desmotivació dels joves propensos a 
la conflictivitat, fet que preocupa en excés al professorat. Des d’aquí, penso 
que Cornellà té un sector d’aquest jovent i per això hauríem de començar a 
tractar-ho i parlar-ho. Sé que el Govern Socialista està fent el que pot, però 
crec que hauríem de començar a intervenir i treballar tots en aquest tema.  
 
  A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que, indubtablement, 
sobre qualsevol tema que suposi un procés de debat d’educació i de 
sensibilització i d’anar superant una sèrie de problemes existents nosaltres no 
estarem en contra, i també estem a favor del que es planteja en aquesta Moció. 
No obstant, creiem que per a això no solament  fa falta crear una Comissió 
sinó que fa falta anar més lluny, analitzant les causes que fa que molts joves, 
avui tinguin aqueixes determinades actituds. S’ha de veure també com avui 
s’indueix, i no intencionadament, però sí des del punt de vista del consum i 
d’altres coses, a què aquest jovent sigui així. Analitzant les qüestions que fan 
que molts joves s’hi sentin desarrelats d’aquesta societat estiguin il·lusionats 
per ella, i reaccionin de la manera que reaccionen. 
 
 Però, a més, s’ha de parlar d’altres sectors, i dóna la casualitat que 
abans hem estat parlant d’un tema que també, d’alguna manera, hauria de 
servir precisament per a educar, i hauríem de veure com aquells diners que 
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s’inverteix en material militar, i altra sèrie de coses, aqueixa cultura que hem 
arribat avui a establir com una cosa normal, que és que els xavals joves si 
s’han de divertir hagin de consumir alcohol, drogues de tota mena i després 
agafar el cotxe perquè, a més, no s’hi poden divertir en la seva ciutat, sinó que 
s’han d’anar a una altra, i els altres han de venir a aquesta.  
 
 Tot això forma part de quelcom que s’ha de superar, sense excloure 
a ningú, perquè, efectivament, hi ha joves que dubto molt que, segons com, 
estiguessin disposats a dialogar sobre algunes coses. Per tant, que cadascú 
plantegi les seves propostes, i  les seves queixes. Crec que això ha de ser un 
debat molt profund, en el que efectivament tots els sectors de la societat es 
vegin implicats, i a partir d’això, nosaltres estem a favor d’això que es planteja 
però ens sembla insuficient. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que és evident que ha d’haver-hi un 
debat, i, per altra banda, és evident i així ho comentàrem un dia amb la Sra. 
Glòria Recio que el tema de la joventut és un tema absolutament transversal. 
no?. Ella, a més a més, defensa aquesta tesi que em sembla encertada.  
 
 El que es demana en aquesta Moció crec que és interessant, però no 
sé si metodològicament ha de ser a través d’una comissió o que les persones 
que tenen responsabilitat directa en afers directament relacionats amb la gent 
jove, per exemple, des de Joventut,  Ensenyament, etc, caldria valorar que és 
el que s’està fent, i el que caldria fer,  i potser generar un debat a nivell 
municipal. L’altre dia vam parlar d’això en una Comissió Informativa, i va ser 
molt interessant, perquè el responsable de la Guàrdia Urbana ens va fer una 
conferència molt il·lustradora, i nosaltres li vam plantejar que calia que tots 
aquests continguts que  ens vehiculava, ens poséssim d’acord amb els 
claustres de professors, i  amb l’assessorament de persones enteses, perquè 
tots veiem que realment és un tema que s’ha d’aprofundir, i hem d’esmerçar 
molts esforços des del punt de vista de rumiar i reflexionar. 
 
 Jo demanaria que es pogués ajornar i, a més a més, donar veu a les 
persones que tenen competència en la matèria, i aleshores que poguéssim fer 
convergir d’aquí a un mes o dos de quina manera es pot iniciar aquest debat. 
Amb la Moció no hi estem en contra, és més, tots els assistent a aquella 
reunió convocada pel Sr. Martínez Flor, vam veure la importància del que ens 
estava explicant el Cap de la Guàrdia Urbana i que calia que, per exemple els 
claustres ho coneguessin, hi no ho coneixem, per això valdria la pena ajornar-
lo. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal  de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena, per manifestar que aquest és un tema que no és la 
primera vegada que ve a aquest Ple, i no sé si cada cop que hi ha algun fet, al 
que la premsa dóna ressò, donarà peu a què tinguem que fer una altra moció. 
En tot cas, ens haurem de posar  a treballar per evitar que aquests fets es 
produeixin a la societat, i estaríem a favor de la Moció. 
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 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que també opinen que tot el 
que sigui millorar la joventut, donar formació estem  a favor, però el que està 
proposant, en aquest cas la Sra. Espinosa, en la Moció és la creació d’una 
Comissió en que participin els grups polítics, les associacions juvenils, de 
veïns, APAS, professorat, assistents socials, etc. 
 
 Crec que aquest és un tema bastant més complicat, que no es resol 
amb la creació d’una comissió i considero molt més apropiat, com ha dit el Sr. 
Tardà, que la gent que està directament treballant sobre el tema, intentin 
cercar una sèrie de mesures, i això no vol dir que d’aquí a dos, tres, o quatre 
mesos, o en els propers plens es pugui crear una comissió, però ja una mica 
més específica, i no tant genèrica com planteja aquí el Grup Municipal del PP. 
Nosaltres,  en aquest sentit, votem en contra del fet de ser un text tan genèric, 
encara que considerem que realment és un tema que s’ha d’enfrontar i que 
hem de ser nosaltres els qui ho hem d’enfrontar. I  per acabar dir al Sr. Flórez 
que sinó ens podem divertir, i el Sr. Tardà resulta que ens treu les tradicions,  
que farem a Cornellà el jovent.? 
 
 Acte seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, 
Sra. Carmen Romero, per manifestar que les reflexions que han fet envers la 
Moció s’han dit aquí ja d’alguna manera. És cert que hi ha una preocupació 
per l’educació, i per tots els valors que estem inculcant al jovent, i la primera 
cosa que hem de fer és aprendre a conèixer aquests joves de veure quines 
claus són les que funcionen i en què sentit s’estan pronunciant aquestes 
claus. 
 
 Estaria bastant d’acord en la part que ha dit el Sr. Tardà, sobre la 
qüestió de què possiblement el Pla Integral de Joventut, correspondria revisar-
ho, perquè preveu que s’ha de fer una revisió biennal. Es va aprovar l’any 
1998, per tant, ara correspondria fer una revisió, i si molt convé, des d’aquí, es 
podria proposar fer un programa, o crear una comissió de coordinació, que és 
molt diferent de la comissió que fem de maltractaments, perquè no hi havia un 
marc referencial per a aquesta comissió i, per tant, la vàrem haver de muntar 
a partir del Consell de la Dona, però, en canvi, sí que crec que en aquest sentit 
existeix el marc, les competències, i les persones adequades per poder pensar 
en aquests temes. També crec que la comissió no pot integrar-la qualsevol, i 
que, moltes vegades, els polítics no som els totalment indicats per poder 
opinar sobre aquestes coses, sinó més aviat professionals que tracten amb el 
jovent directament i que coneixen realment on poden estar les arrels dels 
problemes. 
 
 Crec que la filosofia la compartim, però també que la pròpia Sra. 
Espinosa, com a Portaveu del PP, ha dit que ella proposava això, però que, 
segons com, podria ser qualsevol altra cosa. Nosaltres pensem que això 
exactament no, però la filosofia sí que la compartim. 
 
 Acte seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, senyor 
Antonio Balmón, per manifestar que en primer lloc si veiem l’exposició de 
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motius de la Moció, resulta curiós perquè parla de violència i en l’apartat de 
l’acord es parla de la violència de la joventut, i no sé perquè l’hem d’associar a 
la joventut. És a dir, la cultura de la violència, els comportaments violents, no 
entenc ni comparteixo que tan sols s’hagin d’associar als comportaments 
juvenils. El que sí que creiem és que s’han de tenir polítiques de convivència, 
dins del marc de gestió municipal que nosaltres tenim. És un marc que ha de 
combatre aqueixa diversitat de violències que es manifesten de moltes formes 
en la ciutat i creiem que és difícil donar suport a la Moció simplement  pel 
mètode de treball que es proposa. 
 
 El que sí creiem és que, poc a poc, nosaltres, i és un dels 
compromisos electorals que teníem, anirem definint d’una forma més clara 
quins han de ser els eixos de les polítiques de convivència, partint de la base 
que en alguna de les ocasions que hem tingut possibilitat de dialogar sobre 
aquest tema, no perdem els referents que hi ha molts més agents externs a la 
nostra ciutat que influeixen sobre el comportament dels nostres ciutadans i 
ciutadanes, no ens equivoquem, i, per tant, crec que hi ha algunes coses que 
ja s’han plantejat. En l’aspecte juvenil,  el Pla Integral que es va elaborar al 
seu moment ja preveu  un marc d’estudi i de propostes de mesures per 
abordar aquests temes, però, torno a repetir, crec que la violència afecta a 
molts més sectors, no tan sols a la gent jove, hi ha violències que es 
manifesten de distintes formes.  
 
 Per tant, nosaltres considerem que partint de què hi ha 
comportaments sobre els que hem d’actuar, i, estem treballant en aquests 
moments per veure de quina manera podem arbitrar uns eixos d’actuació en 
política de convivència, perquè creiem que aquest mètode que ara es proposa 
no és el més adequat, partint de la base que són situacions molt diferents, 
diverses i amb diferents enfocaments. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
Sra. Espinosa, per manifestar que, a vegades, es queda una mica confosa. 
Aquí, amb la Moció el que he volgut proposat, no sé si és que no se m’ha 
entès, és que comencem a treballar, i em dóna igual la manera que es faci. 
Quan dic que comencem a treballar vull dir, i contesto a la Sra. Carmen 
Romero, que diu que els polítics no entenem, evidentment han d’estar tècnics, 
però els polítics som els que ens hem d’ocupar ja que el poble ens encarrega 
que ens preocupem d’aquestes coses, i almenys que ens assabentem del que 
passa i com es treballa Fins que no hem tingut la Comissió Informativa de 
Governació, molts de nosaltres no sabíem el que hi havia a Cornellà en 
diferents sectors, el que podia passar, potser el que es pot solucionar. Però el 
que estic demanant aquí es treballar i assabentar-nos tots. 
 
 Veig molt bé el Pla de Joventut, però se’ns presenta, se’ns explica i 
no hi participem, i a molta de la  joventut no li arriba. El que estic dient, és 
crear una comissió on siguem els que estem representant al poble, i crec que 
hem d’estar implicats tots, per a això se’ns ha elegit, que després estiguem 
d’alguna manera com observadors, a veure que ens diuen els tècnics, doncs 
em sembla molt bé.  
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 Que hi ha un problema de violència en tota la societat, és evident 
però el que més em preocupa a mi és el jovent, i jo crec que gairebé a tothom 
ens preocupa, perquè ells són el futur. No cal dir que les persones grans que 
tenen hàbits, és molt difícil canviar-los, però la joventut sinó es comença des 
de l’ensenyament, des de petits, és evident que tindrem d’aquí a uns anys, 
potser una cultura de la violència però si prediquem, i no ho fem, i quan ens 
donen estudis i ens diuen que és el que està passant, ens desviem molt del 
tema, això no canviaria. 
 
 Estic proposant que tinguem tots opció a dir el que pensem, i 
després que es porti a terme, doncs hauríem d’estar tots assabentats del que 
passa en tota la societat i en la joventut, que és el que mi em preocupa, i la 
joventut de Cornellà perquè aquest és el nostre poble. 
 
 El Portaveu del Grup Mixt, continua manifestant la Sra. Espinosa,  
diu que la meva sol·licitud és genèrica, bé,  si ell ho diu, però penso que fer el 
desentès això sí que és genèric, i dir que així es queda perquè ho resolguin 
altres, em nego a això.  
 
 I, pel que fa al que diu el Portaveu de CiU, de què el problema està 
aquí fa temps i que només parlem quan surt a la premsa, en això sí que li 
dono la raó, però després torna a quedar malgrat tots els plans i tots els 
projectes i de tota aqueixa gran “parafernalia”, el que tenim és un 12% de 
joves que maltracta a les mares, i la veritat, jo crec que cap societat es pot 
sentir orgullosa d’això. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, Sr. Balmón per manifestar que nosaltres portem fa molt temps 
treballant, en això i que algunes vegades les dades, depèn com es tractin, 
podem acabar criminalitzant situacions o generalitzant situacions. Aqueix 
12% de joves que parles és a Cornellà o és a Espanya?, perquè el context és 
diferent.  
 
 De les dades que l’altre dia ens van donar en la Comissió 
Informativa s’extreu que a Cornellà, la situació és preocupant, i per a 
nosaltres és una preocupació, però no ens equivoquem, té la dimensió que té, i 
magnificar aqueixes dades és al final generalitzar. I com he dit, primer, la 
violència és un fet total, hi ha moltes formes de manifestar-se la violència, per 
exemple, conduint, i hi ha, a més a més, altres actituds en la ciutat que també 
es manifesten d’aqueixa forma, i, nosaltres l’únic que diem és que ja portem 
temps treballant intentant impulsar dins dels nostres hàbits polítiques de 
convivència, i potser s’haurà de cercar un altre marc més adequat per 
continuar aqueixes polítiques. 
 
 L’altre dia, mitjançant la Guàrdia Urbana es va informar dels 
comportaments minoritaris d’adolescents o de joves en alguns llocs de 
Cornellà. Hi ha altres comissions a l’Ajuntament, per exemple la de la 
violència que es pugui produir amb les dones maltractades, i, hi ha altres 
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tipus de violència  que també poden ser tractades en altres comissions i en 
altres fòrums. 
 
 
 Nosaltres, considerem que el mètode proposat no és correcte, i 
seguirem actuant perquè ja ho venim fent fa molts anys. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per aclarir que quan nosaltres hem dit no, 
hem dit no a aquest mètode de treball. No estem dient no a corregir els hàbits, 
a un estudi preliminar per això, segurament haguéssim dit que sí, o que no, 
encara que segurament haguéssim dit que sí, és simplement, com ha dit el Sr. 
Balmón, no a la tècnica aquesta de treball d’una comissió. 
 
 Seguidament intervé la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, senyora 
Carmen Romero López, per manifestar que a la vista de com ens hem anat 
pronunciant els diversos grups polítics, tothom, més o menys, hem coincidit 
en la preocupació, i en l’interès que pugui suscitar aquest problema, en canvi, 
allò que no ens semblava correcte era el mètode, la proposta concreta que es 
feia, potser l’adequat seria que qui proposa la Moció, pensés si la pot retirar, 
en el ben entès que és un tema que estem disposats a abordar tothom en altre 
àmbit. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que el tema està debatut, i, a títol de suggeriment, aquest tema 
es podria tractar  en la Comissió de Serveis a la Persona, i  per la regidora 
competent, suposo que no hi ha cap problema, si es creu convenient, el que es 
pugui debatre. En aquest moment pren la paraula el Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que 
s’abstenen.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
i, dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente, i 
Antonio Naranjo Hijos; i, amb l’abstenció dels Regidors dels Grups Municipals 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, i, d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
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 6.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per exposar que ha estat informat pels 
afectats directament que és que quan es va aturar el funcionament de la 
piscina Millars amb motiu de la realització de les obres, estaven a la meitat del 
curs, i a partir d’aquell moment, els socis durant el temps d’execució no van 
poder fer ús de la piscina, i, malgrat que tenien pagat l’any complet. Quan 
aquesta gent ha tornat, han tingut que pagar des del primer moment i no se’ls 
ha tingut en compte aqueixos sis, set mesos, que varen pagar i no van utilitzar 
la piscina i demano que s’informi si va ser així. 
 
 També altra qüestió: si us plau, no més  fanals i, sobretot, en els 
parcs, com en el de parc de Can Mercader, els nous que s’han posat, projecten 
la llum cap a munt, i això és una contaminació lumínica que afecta, i molt, als 
ocells i és una pèrdua d’energia innecessària, per tant, que se col·loquin  
fanals que projecten només cap avall perquè amb menys energia es pot tenir la 
mateixa il·luminació, o sigui, un dels elements que tenen impacte ambiental, 
el mateix que el soroll o que altres. 
  
 I finalment, he vist en el Cornellà Informa, amb molta satisfacció, i 
alegria que s’hagin premiat i hagi sortit la fotografia d’uns col·lectius de veïns 
que han tingut i tenen una dedicació especial en tenir cura del seu carrer. Jo, 
aquí ja havia plantejat en un altre moment que això s’impulsés i, fins i tot, que 
es creessin premis i es dones publicitat, perquè efectivament, per exemple,  el 
carrer Bedoll que és aquest, és un exemple comparat amb altres zones plenes 
de brutícia.       
 

 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea de 
Cultura, Esports, Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, senyor 
Vicenç Badenes i Teixidó, per contestar al Sr. Flórez, manifestant que li 
agradaria saber qui li ha dit això, perquè es van realitzar reunions abans de 
tancar la piscina per informar als ciutadans/nes afectats per les obres, que els 
compensaríem a l’any següent, i finalment no hem tingut  cap queixa en 
aquest sentit. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com 
a Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
contestar a la intervenció efectuada pel Sr. Flórez, manifestant que els fanals 
de Can Mercader, com tots els fanals que es posen a Cornellà respecten això 
de la contaminació lumínica, per tant, en el cèrcol de dalt, tenen una part que 
és tota la zona de dalt que no deixen passar la llum i només enfoquen per 
baix. Si l’empresa s’ha equivocat i ha posat algun d’altre tipus ho hauran de 
canviar perquè el que està contractat és això. 
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 En segon lloc quant als carrers, evidentment, que s’incentiva, i que 
surti en el Cornellà Informa, per motivar a altres grups de ciutadans. 
 
  
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per efectuar les preguntes següents: 
 
 

1.- Quantes denúncies ha posat la Guardia Urbana per incomplir la 
ordenança de convivència ciutadana per no recollir els 
excrements del seu gos a la via pública, l’any 1999? 
 

2.- Quantes se’n han posat durant l’any en curs? 
 
 

3.- Encara és freqüent d’observar transitant pels carrers de la ciutat 
ciutadans i ciutadanes acompanyats de gossos considerats de 
raça perillosa sense murrió. Com que ens consta la bona 
voluntat professional de  la Guàrdia Urbana, deu existir algun 
impediment o dèficit  que expliqui aquesta situació, per la qual 
cosa li agrairíem que respongués les següents preguntes: 
 
1. Quantes denúncies  ha posat la Guàrdia Urbana per 

aquesta raó? 
2. Existeix alguna raó tècnica que expliqui allò que hem 

observat? 
 

 
 A continuació assenyala, de fet, dues de les preguntes referides als 
gossos que hem fet ara ja han estat contestades pel Sr. Martínez Flor, tan sols 
agraeixo que sempre sigui tan generós amb la informació,  si bé hi ha una que 
no ha respost. La qüestió dels excrements dels gossos, és evident que  
comparteixo l’opinió seva, que això és una qüestió d’educació, i que 
evidentment, el que no pot ser és que al costat de cada ciutadà hi hagi un 
policia. El que és preocupant de la seva resposta és que diu “nosaltres 
imposem multes, però la Generalitat que és qui ha de sancionar no ens diu si 
les ha fetes efectives o no”. Hem d’exigir a la Generalitat que ens informi si 
realment aquest procés sancionador acaba per la via de l’execució, perquè sinó 
nosaltres podem anar imposant multes però no té sentit si el ciutadà, al cap 
d’un temps, no rep la percepció punitiva de la qual s’ha fet mereixedor.  
 
 I, malgrat que ell diu que s’han fet 42 sancions, que són moltes i en 
aquest sentit em sembla bé, perquè és una infracció de la Llei; 42 processos 
pel fet de no portat murrió, deu haver-hi algun problema, a part del cultural, 
que faci que encara avui dia hi ha molts gossos d’aquests que van sense 
murrió, i  no sé si s’han de fer més esforços, en aquest sentit, potser, caldria 
fer una campanya, perquè malgrat que  s’imposen sancions, encara hi ha gent 
que passeja aquests gossos sense murrió. 
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 També volíem fer dos precs, continua manifestant el Sr. Tardà,  un 
va adreçat a la Regidora d’Ensenyament, de fet ja li vaig fer a la Comissió 
Informativa, el transmeto aquí per dues raons, una perquè tenim voluntat que 
figuri a l’acta del plenari, l’altra perquè també sigueu coneixedors la resta de 
companys del plenari. 
 
 Nosaltres volem demanar, i la Regidora d’Ensenyament no va dir 
pas que no, si bé va dir que era difícil però que ho intentaria, amb tot el 
cerimonial  que exigeix el plenari, que el disseny curricular que no tenim de 
l’Escola de Música, i que entenem que és necessari, imprescindible i, fins i tot, 
sorprenent que després d’anys d’existència no el tinguem, si més no 
l’avantprojecte, el tinguéssim enllestit abans del final de curs, perquè el 
disseny curricular, primer de tot, és fonamental per a l’escola. Però, a més a 
més, a la Comissió Informativa conveníem que era la instància o el material a 
partir del qual els dos col·lectius que desgraciadament han estat força 
antagònics i, sembla ser, que encara mantenen un cert antagonisme, es poden 
entendre,  perquè per això cobren i són professionals. De manera que 
demanaríem, si és possible, que abans d’anar-nos de vacances,  tinguéssim 
l’esborrany del disseny curricular. 
 
 I, en segon lloc és recordar que ja es va aprovar que a la plaça Lluís 
Companys, el reixat de la barana es canviaria perquè el disseny fa que els 
nens puguin fer escaletes. L’altre dia em vaig fixar; i convé que recordeu que 
aquella barana fa escala, és a dir, que els nens pugen i s’aboquen jugant a la 
rampa del pàrquing. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per respondre 
a la intervenció del Sr. Tardà, manifestant que la Llei autonòmica vigent és 
bastant estricta, en quant al que són gossos perillosos, i de vegades,  hi ha 
molta gent que li sembla que un gos està dins del catàleg que ha fet la 
Generalitat de races perilloses i no ho està, per tant, no tots els gossos que 
van sense murrió per la ciutat han de portar-lo.  
 
 
 
 

III 
  
 

ASSUMPTE  URGENT 
 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha un assumpte que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-lo d'urgència, de 
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conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar l’assumpte següent: 
 
 
 
PROPOSTA DE L’ÀREA D’URBANISME, HABITATGE I 
INFRAESTRUCTURES 
 
 
 
 1.- Acordar concórrer a la convocatòria del Pla únic d’obres i 
serveis de Catalunya del quadrienni 2000-2003. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el Decret núm. 74/2000, de 22 de febrer, de la Generalitat de 
Catalunya, pel qual es fa la convocatòria per a la formulació del Pla únic 
d’obres i serveis de Catalunya del quadrienni 2000-2003. 
 
 Essent voluntat d'aquest Ajuntament concórrer a l'esmentada 
convocatòria amb el conjunt de sol·licituds; el Tinent d’Alcalde d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent: 

 
ACORDS   

 
 Primer.- Acordar concórrer a la convocatòria del Pla únic d’obres i 
serveis de Catalunya del quadrienni 2000-2003, aprovar la fitxa de sol·licitud, 
així com la documentació tècnica i administrativa que l’acompanya, per a les 
actuacions següents: 
 

• Projecte d’obres: Construcció de l’escola bressol La Trepa, per un 
pressupost de l’obra de 139.926.578,- pessetes. 

• Projecte d’obres: Enllumenat públic amb energia solar 
fotovoltaica al parc del sector Alps, pressupost de l’obra de 
47.340.894,- pessetes. 

• Projecte d’obres: Millores vialitat al barri Pedrò (2a fase), 
pressupost de l’obra 99.836.049,- pessetes.  

 
 Segon.-  Ordenar la tramesa de la documentació aprovada al 
Consell Comarcal del Baix Llobregat, de conformitat amb l’establert al Decret 
de convocatòria.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de la proposta. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dos hores i quaranta minuts, 
de la qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, 
juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 
 

 


